
MANİSA’DA Çinliler için kurulacak sokağın
yeri belli oldu. Manisa Büyükşehir Belediye

Başkanı Ferdi Zeyrek, Manisa’nın gündemindeki
Çin sokağına ilişkin açıklama yaptı. Başkan
Zeyrek şöyle konuştu: “BYD’nin gelmesi ile birlikte
Manisa’mıza yaklaşık 2 bin 500-3 bin Çinli gele-
cek. Gelecek Çinlilerin yüksek gelirli olacağı,
beyaz yakalı olacağı ifade ediliyor. Biz onların
altyapılarını hazırlamazsak onlar da başka şe-
hirlere gidecek. Onların paralarının Manisa’da kal-
abileceği bir Çin sokağı yapmak istiyorum. Çin
sokağının içinde kendi yemek alanları, eğlence
alanları, barınma alanları olacak. Şehirden tecrit
edilmiş bir mahalleden bahsetmiyorum. Çünkü
Çinlilerin kültürü ile Manisalıların kültürü bir nok-
tada kucaklaşmak zorunda kalacak. İç içe yaşay-
acakları bir alan oluşturmayı düşünüyorum.
Bunun da yeri 5M Migros’un olduğu yere, altı
AVM, üstü konut olan projelerini tasarladım. O
AVM’nin bir sokağını Çin sokağı yapmak istiyo-
rum. Bu bir başlangıç olacaktır. Bundan sonra da
Çinlilerin sayısı arttıkça ilave olabilir.”

BAŞKAN FERDİ ZEYREK ÇİNLİLER İÇİN AVM YAPIYOR

YUNUSEMRE Belediye
Başkanı Semih Bala-

ban, Muradiye Mahalle-
si’nde yaşayan
vatandaşların taleplerini
dinleyerek çözüm
konusunda katılanlarla fikir
alışverişinde bulundu. Mu-
radiye’nin yıllardır kronik hale gelen sorun-
larını yakından bildiklerini ve çözüm
noktasında gerekli çalışmaları yaptıklarını
ifade eden Başkan Balaban, Manisa
Büyükşehir Belediyesi işbirliğiyle mahal-
lenin çok önemli sorunlarının çözüme
kavuşacağının altını çizdi. Balaban, bölge
de yaşayan vatandaşın her gün yaşadık-
ları trafik sorunun çözümü noktasında ara
yol açılması talebinin, devlet demir yolları
engeline takıldığını söyledi. 

“1 YIL İÇERİSİNDE MURADİYE’NİN KADERİ DEĞİŞECEK”
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Manisa Büyükşehir Belediye Başkanı Ferdi Zeyrek, BYD’nin fabrikasında istihdam edilmek üzere Manisa’ya
gelecek 2 bin 500 Çin vatandaşı için kurulacak olan sokağın yerini açıkladı… Zeyrek, detaylı bilgiler de verdi

5M MiGROS YIKILIYOR
ÇiN SOKAGI KURULUYOR!

YEME-İÇME TAMAM! SAĞLIK VE EĞİTİM GİBİ ÇOK DAHA ÖNEMLİ OLAN VE CİDDİYET GEREKTİREN
BU İHTİYAÇLAR 2 BİN 500 - 3 BİN YABANCI (ÇİNLİ) İÇİN HANGİ KAYNAKLA, NASIL KARŞILANACAK?

Manisa Büyükşehir Belediye Başkanı
Ferdi Zeyrek, aylık olarak düzenlediği
bilgilendirme toplantıları kapsamında
Manisa’da görev yapan gazetecilerle
belediye binasında bir araya geldi. Genel
sekreter yardımcılarından ve daire
başkanlarından bazılarını da yanına alan
Başkan Zeyrek, gündeme ilişkin açıkla-
malarda bulundu. Başkan Zeyrek,
toplantıya direkt olarak gazetecilerden
gelen sorularla başladı.

BİR SOKAK YAPTIK DİYE 3 BİN ÇİNLİYİ MANİSA’YA ADAPTE
EDECEĞİNİ SANAN YEREL YÖNETİM, ÇALIŞMALARA BAŞLADI!

BİR SOKAK YAPTIK DİYE 3 BİN ÇİNLİYİ MANİSA’YA ADAPTE
EDECEĞİNİ SANAN YEREL YÖNETİM, ÇALIŞMALARA BAŞLADI!

YABANCI KÜLTÜRLERİN SAĞLIKLI ŞEKİLDE BİRLİKTE NASIL 
YAŞAYACAĞI KONUSUNDA HALK SAĞLIĞI UZMANLARI NE DİYOR?

YABANCI KÜLTÜRLERİN SAĞLIKLI ŞEKİLDE BİRLİKTE NASIL 
YAŞAYACAĞI KONUSUNDA HALK SAĞLIĞI UZMANLARI NE DİYOR?

* DiL
* SAGLIK

* EGiTiM

Çinli çalışanların ailelerinin alacağı
eğitim hizmeti, 2.500-3000 bin 
Çinli’nin sağlık hizmetine ulaşımı
(hastalık bulaşı, aşılama, genel
sağlık hizmeti) ve bu hizmetlerden
yararlanılırken kullanılması zorunlu
Türkçe-Çinçe çevirmenler gibi 
sorunlar için altyapı çalışmasından
hiç bahsetmeyen Ferdi Zeyrek, Çin 
lokantaları kurmadan önce, konunun
paydaşlarıyla bir araya gelmeyi
düşünüyor mu?

Başkan Balaban Muradiye halkıyla buluştu

MANİSA'NIN Sarıgöl ilçesindeki
Manisa Celal Bayar Üniversitesi

Sarıgöl Meslek Yüksekokulu öğren-
cileri okullarında Kızılay Manisa
Kan Merkezi tarafından düzenlenen
kan bağışı kampanyasına destek

verdi.Öğrenciler, düzenlenen kan
bağışı kampanyasına katılarak 40
ünite kan bağışında bulundu. Kam-
panya sonunda öğrencilere
Kızılayın ve kan bağışının önemini
belirten bir konuşma yapıldı. 

Üniversitelilerden 
kan bağışına destek   

3 Aralık Dünya Engelliler Günü için 
farkındalık programı düzenlendi

MANİSA Valiliği, 3 Aralık
Dünya Engelliler Günü

kapsamında anlamlı bir
farkındalık programı düzen-
ledi. İl genelinde engelli
bireylerin toplumsal hayata
katılımını artırmak ve du-
yarlılığı güçlendirmek ama-
cıyla organize edilen etkinlik-
lerde, çelenk sunumu, kor-
tej yürüyüşü ve çeşitli gös-
teriler gerçekleştirildi. 

BUGÜN DE BİR KADININ CANINA KAST EDİLDİ

Boşanma aşamasındaki eşine
sokak ortasında kurşun yağdırdı 

MANİSA'NIN
Turgutlu

ilçesinde boşanma
aşamasındaki eşi
tarafından çalıştığı
lokantanın önünde
silahlı saldırıya
uğrayan genç kadın
ağır yaralandı. Hay-
ati tehlikesi devam
eden kadının
ameliyata alındığı
öğrenildi. 3’te5’te5’te

5’te

2’de
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3 aralık Dünya Engelliler
Günü’nde Engelli Ressam Ra-
mazan Göktaş tarafından çizi-
len eserler Yunusemre
Belediyesi’nde vatandaşlar ile
buluştu. Büyük beğeni topla-
yan eserlerin bulunduğu sergi 6
Aralık Cuma günü mesai biti-
mine kadar ziyarete açık kala-

cak. Yunusemre Belediyesi, il-
çede kültür ve sanata önem
veren çalışmalarını sürdürüyor.
3 Aralık Engelliler Günü nede-
niyle Yürüme Engelli Ressam
Ramazan Göktaş’ın eserleri
Yunusemre Belediyesi’nde ser-
gilenmeye başladı. 

'Kalem ve kâğıdın düeti' adlı

sergi, Yunusemre Belediyesi bi-
nasında açıldı. 

Serginin açılışına Yunu-
semre Belediye Başkan Yar-
dımcıları Hakan Gürtunca,
Emine Özge Arslan, Ali Gök’ün
yanı sıra ilgili birim müdürleri ve
CHP Yunusemre Belediye
Meclis Üyeleri katıldı. Açılışta

konuşan Belediye Başkan Yar-
dımcısı Hakan Gürtunca, “Yu-
nusemre Belediyesi, Semih
Balaban’ın Başkanlığında hem
kültür-sanat etkinliklerine hem
de ilçemizde yaşayan engelli
vatandaşlarımıza değer veriyor.
Engelli vatandaşlarımıza da
alan açarak onları hayata bağ-
lamak ve yaşamlarını kolaylaş-
tırmak istiyoruz.
Toplumumuzun tamamının ya-

nında olduğumuz gibi engelli
bireylerimizi de desteklemeyi
sürdüreceğiz” diye konuştu. 

“EnGEllEri 
VaTanDaŞlarıMıZla 

aŞaCaĞıZ” 
Kalem ve kağıdın düeti

isimli serginin açılışında konu-
şan Yunusemre Belediye Baş-
kan Yardımcısı Emine Özge
Arslan da konu ile ilgili olarak
yaptığı açıklamada şu ifadeleri

kullandı: “Hepimiz engelli ada-
yıyız. Bunun farkında olmamız
gerekiyor. Aslında engeller zi-
hindedir. Engelleri vatandaşları-
mıza vereceğimiz destekle
aşacağız” dedi.  Ressam Ra-
mazan Göktaş da Yunusemre
Belediyesi’ne desteklerinden
dolayı teşekkür etti. Sergi so-
nunda Yunusemre Belediye
Başkan Yardımcıları, Göktaş’a
plaket ve çiçek sundu.  iHa

Engelli ressamdan “Kalem ve
kâğıdın düeti” sergisi   
Engelli ressamdan “Kalem ve
kâğıdın düeti” sergisi   

Manisa Valiliği, 3 Aralık
Dünya Engelliler Günü kapsa-
mında anlamlı bir farkındalık
programı düzenledi. 

İl genelinde engelli bireyle-
rin toplumsal hayata katılımını
artırmak ve duyarlılığı güçlen-
dirmek amacıyla organize edi-
len etkinliklerde, çelenk
sunumu, kortej yürüyüşü ve
çeşitli gösteriler gerçekleşti-
rildi. Programa Manisa İl Sağ-
lık Müdürü Uzm. Dr. Erol

Karaca başta olmak üzere bir-
çok kurum temsilcisi, engelli
bireyler ve aileleri katıldı.

Program, çelenk sunumu
töreni ile başladı. Ardından
düzenlenen kortej yürüyüşüne
engelli bireyler, aileleri ve sivil
toplum kuruluşları yoğun katı-
lım sağladı. 

Yürüyüş boyunca farkında-
lık yaratmak amacıyla pan-
kartlar taşındı. 

Kortej yürüyüşünün ardın-

dan engelli bireylerin katkıla-
rıyla hazırlanan el emeği ürün-
lerin yer aldığı sergi açılışı
yapıldı. 

Sergide, engelli bireylerin
çeşitli sanat dallarında sergile-
dikleri yetenekler ve ürettikleri
ürünler ziyaretçilerden tam not
aldı. 

Program, katılımcıların
destek mesajları ve teşekkür-
leri ile sona erdi. 

Haber Merkezi 

Manisa’da 3 Aralık Dünya Engelliler Günü
için farkındalık programı düzenlendi

Manisa’da 3 Aralık Dünya Engelliler Günü
için farkındalık programı düzenlendi
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İl ve ilçe merkezlerinde 
3 günlük hava tahmini

HAVA DURUMU SAYFA

0236 238 63 61

AYŞENUR ECZANESİ
0236 235 22 29

SAYGI ECZANESİ

ELİF ECZANESİ 

0236 409 04 59

0236 233 77 74

NÖBETÇİ 
ECZANELER

4 Aralık 2024 Salı

ŞİFA ECZANESİ
1881 - Los Angeles Times'ın ilk sayısı yayımlandı.
1920 - Ankara'da maaşlarını alamayan öğretmenler ilk kez grev yaptı.
1945 - ABD Senatosu, 65'e karşı 7 oyla BM'e katılma kararı aldı. (BM, 24 Ekim 1945'te
kuruldu).
1955 - Türkiye'de ilk elektrikli tren, İstanbul'da Sirkeci Garı - Halkalı Tren İstasyonu
arasında çalışmaya başladı.
1967 - Vietnam Savaşı: ABD ve Güney Vietnam kuvvetleri, Mekong Deltası'nda Viet
Kong birlikleriyle çatışıyor.
1981 - ABD Başkanı Ronald Reagan, CIA'nın ülkedeki casusluk faaliyetlerine izin vererek
örgütün yetkilerini genişletti.
2002 - BM Güvenlik Konseyi, Irak'ın "gıda karşılığı petrol" programını altı ay uzatma
kararı aldı.

GÜNÜN OLAYI

Boşanma aşamasındaki eşine
sokak ortasında kurşun yağdırdı 

MANİSA'NIN Turgutlu ilçe-
sinde boşanma aşamasındaki
eşi tarafından çalıştığı lokanta-
nın önünde silahlı saldırıya uğ-
rayan genç kadın ağır
yaralandı. Hayati tehlikesi
devam eden kadının ameliyata
alındığı öğrenildi. 

Manisa'nın Turgutlu ilçe-
sinde dün saat 09.30 sırala-
rında Selvilitepe Mahallesi
Küçük Sanayi Sitesi 105 So-
kak'ta meydana gelen olayda
37 yaşındaki Mehtap Yarbeğ,
boşanma aşamasındaki eşi
Mehmet Yarbeğ tarafından si-

lahla vuruldu. İddiaya göre
Mehtap Yarbeğ'in çalıştığı lo-
kantanın önüne gelen şahıs, 3
el ateş ederek boşanma aşa-
masındaki eşini ağır yaraladı. 

Olay yerine gelen 112 acil
sağlık ekipleri tarafından Tur-
gutlu Devlet Hastanesine kaldı-
rılan Mehtap Yarbeğ'in hayati
tehlikesinin bulunduğu ve ame-
liyata alındığı öğrenilirken Meh-
met Yarbeğ'in suç aleti silahla
birlikte emniyet güçleri tarafın-
dan yakalanarak gözaltına alın-
dığı öğrenildi. 

İHA

İÇİŞLERİ Bakanı Ali Yerli-
kaya, son 3 haftada düzenle-
nen Narkoçelik
operasyonlarına ilişkin sosyal
medya hesabından yaptığı
paylaşımda şu ifadelere yer
verdi: 

"Uyuşturucu satıcılarına ve
uyuşturucuya yönelik son 3
haftada düzenlenen Narkoçe-
lik operasyonlarında; 2 ton 12
kilogram uyuşturucu madde,
890 bin 35 adet uyuşturucu
hap ele geçirildi. Zehir taciri ile
sokak satıcısı 2 bin 248 şüp-
heli yakalandı. Cumhuriyet

Başsavcılıklarımız ile Emniyet
Genel Müdürlüğü Narkotik
Suçlarla Mücadele Başkanlığı
koordinesinde İl Emniyet Mü-
dürlüklerince; 3 bin 165 ekip, 8
bin 236 personel, 34 hava
aracı ve 82 narkotik dedektör
köpeğinin katılımıyla İzmir, An-
kara, Gaziantep, Adana,
Konya, Samsun, İstanbul,
Mersin, Antalya, Diyarbakır,
Bursa, Şanlıurfa, Eskişehir,
Hatay, Denizli, Kocaeli, Ma-
latya, Kayseri, Tekirdağ, Ma-
nisa, Balıkesir, Mardin,
Sakarya, Trabzon, Şırnak,

Çorum, Karaman, Zonguldak,
Elazığ, Kütahya, Osmaniye,
Muğla, Ağrı, Yalova, Van, Ak-
saray, Aydın, Amasya, Düzce,
Kırklareli, Kilis, Karabük, Adı-
yaman, Bartın, Isparta, Bat-
man, Erzurum, Bolu,
Kastamonu, Çanakkale, Kırşe-
hir, Kahramanmaraş, Edirne,

Uşak, Ordu, Afyonkarahisar,
Bingöl, Bitlis, Çankırı, Giresun,
Kırıkkale, Muş, Nevşehir, Erzin-
can, Iğdır, Niğde, Siirt, Sivas,
Burdur, Tokat, Bilecik, Rize,
Yozgat, Ardahan, Hakkari ve
Kars olmak üzere 76 ilde Nar-
koçelik operasyonları düzen-
lendi." İHA

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, son 3 haftada düzenlenen Narkoçelik operas-
yonlarında; 2 ton 12 kilogram uyuşturucu maddenin ve 890 bin 35 adet
uyuşturucu hapın ele geçirildiğini açıkladı. Bakan Yerlikaya aynı zamanda
zehir taciri ile sokak satıcısı 2 bin 248 şüphelinin yakalandığını bildirdi.   

Uç tekerlekli motosikletiyle
kaza yapan bedensel engelli
adam hayatını kaybetti 

MANİSA'NIN Salihli ilçe-
sinde sürücüsünün kontrolün-
den çıkan 3 tekerlekli
motosikletin yol kenarındaki
beton çit direğine çarpması so-
nucu meydana gelen kazada
bedensel engelli 50 yaşındaki
Mustafa Tutuk hayatını kay-
betti. 

Kaza, Salihli-Köprübaşı yolu
Taytan Mahallesi mevkiinde
meydana geldi. Edinilen bilgiye
göre, Mustafa Tutuk (50) yöne-
timindeki 45 AOT 229 plakalı 3
tekerlekli motosiklet, sürücüsü-
nün direksiyon hakimiyetini
kaybetmesi sonucu yol kena-
rındaki beton çit direğine çarptı.

Çevredekilerin ih-
barı üzerine kaza
yerine sağlık ve
jandarma ekipleri
sevk edildi. Kaza yerine gelen
sağlık ekiplerinin yaptığı kont-
rolde sürücü Mustafa Tutuk'un
yaşamını yitirdiğini belirledi. Ya-
pılan incelemelerin ardından
Tutuk'un cansız bedeni Salihli
Devlet Hastanesi morguna kal-
dırıldı. 

Kaza ile ilgili soruşturma
başlatılırken, hayatını kaybeden
sürücü Mustafa Tutuk'un be-
densel engelli olduğu ve Kızıl-
havlu Mahallesi'nde yaşadığı
öğrenildi. İHA

Gördes’te kamyonet eve çarptı
1 kişi öldü, 2 kişi yaralandı

MANİSA'NIN Gördes ilçe-
sinde kamyonetin eve çarp-
ması sonucu 1 kişi hayatını
kaybetti, 2 kişi yaralandı.

M.A. yönetimindeki zeytin
yüklü 45 APD 957 plakalı kam-
yonet, Efendili Mahallesi'nde
yol kenarındaki müstakil bir
evin balkon çıkıntısına çarptı.

Çevredekilerin ihbarı üzerine
kaza yerine sağlık ve jandarma
ekipleri sevk edildi.

Sağlık ekiplerince yapılan
kontrolde kamyonetteki yolcu
Hasan Ekici'nin (31) yaşamını
yitirdiği belirlendi. Yaralılar M.A.
ve diğer yolcu İ.M. (27) ise am-
bulansla Gördes Devlet Hasta-
nesine kaldırıldı. AA

Bakan Yerlikaya 3 haftanın Narkoçelik 
operasyonu sonuçlarını paylaştı   
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MANİSA İl Nüfus ve Vatan-
daşlık Müdürlüğü tarafından
yapılan açıklamada eski tip sü-
rücü belgelerinin yenilenme sü-
resinin 31 Temmuz 2025
tarihine kadar 7 ay süreyle uza-
tıldığı hatırlatılarak bu kap-
samda il genelindeki
müdürlüklerin yoğunluğu ön-
leme adına cumartesi günleri
de çalışmaya devam edeceği
bildirildi.   

Eski tip sürücü belgelerinin
31 Aralık 2024 tarihinde dola-
cak olan kullanım sürelerinin
yaşanan yoğunluktan dolayı
bakanlık tarafından 31 Temmuz
2025'e ertelenmesi üzerine
Manisa İl Nüfus ve Vatandaşlık
Müdürlüğü bir açıklama yapa-
rak yaşanan yoğunluğun önüne
geçmek ve vatandaşların ran-

devu taleplerini karşılayabilmek
için il genelindeki müdürlük-
lerde cumartesi günleri de hiz-
met verilmeye devam edileceği
açıklandı.  

"KİMLİK KARTLARI İÇİN 
HERHANGİ BİR 

SÜRE YOK" 
Yapılan açıklamada,

"Nüfus cüzdanlarının Türkiye
Cumhuriyeti Kimlik Kartı ile de-
ğiştirilmesinde herhangi bir
nihai süre bulunmamakla bir-
likte, nüfus cüzdanlarını Türkiye
Cumhuriyeti Kimlik Kartı ile de-
ğiştirmemiş vatandaşlarımızın
kimlik kartlarına kavuşturulması
hedeflendiği ve Karayolları Tra-
fik Yönetmeliğinin 01.01.2016
tarihinde yürürlüğe giren Geçici
10'uncu maddesinde bu mad-
denin yürürlüğe girdiği tarihten

önce verilmiş olan ve 2918 sa-
yılı Kanuna göre değiştirilmesi
zorunlu olan eski tip sürücü
belgelerinin yenilenmesi için
kalan sürede tüm müracaatla-
rın alınmasında nüfus müdür-
lükleri ile sağlık raporlarının
düzenlendiği sağlık kuruluşla-
rında yaşanabilecek yoğunluk-
ların engellenmesi ve
vatandaşlarımızın mağduriyet
yaşamamaları için söz konusu
sürenin 31 Aralık 2024 tarihin-
den 31 Temmuz 2025 tarihine
kadar 7 ay süreyle uzatıldığı ba-
kanlığımızca bildirilmiştir. '3'ü bir
yerde' projesi kapsamında pa-
saport, sürücü belgesi ve Tür-
kiye Cumhuriyeti Kimlik Kartı ile
ilgili olarak tek bir randevu por-
talı (ALO 199, NVİ Mobil uygula-
ması, e-devlet, nvi.gov.tr)

üzerinden randevu alınabilme-
sini ve randevu saatinde ilçe
nüfus müdürlüklerince hizmet
sunumu gerçekleştirilmekte

olup, randevu sistemindeki yo-
ğunluk nedeniyle randevu ala-
mayan vatandaşlarımızın
taleplerinin karşılanabilmesi için

de ilimize bağlı ilçe nüfus mü-
dürlüklerimiz cumartesi günleri
hizmet vermeye devam etmek-
tedir." denildi.  İHA

Nüfus müdürlükleri cumartesi günleri de
çalışmaya devam edecek   
Nüfus müdürlükleri cumartesi günleri de
çalışmaya devam edecek   

MEMUR-SEN Manisa İl
Temsilcisi ve Eğitim-Bir-Sen
Manisa 1 Nolu Şube Başkanı
Ahmet Yasav, her yıl Engelliler
Gününde 'Her birey engelli
adayıdır' söyleminin artık bıra-
kılıp yerine engelli bireylerin
anayasal haklarının insanlık
onuruna yakışır şekilde düzen-
lenmesi gerektiğini an-
lama ve anlatma
tarihi olarak be-
nimsenmesi ge-
rektiğini söyledi.   

Yasav yaptığı
açıklamada, "3
Aralık, 'Her birey
engelli adayıdır'
söyleminden öte,
engellilerin anaya-
sal haklarının insanlık
onuruna yakışır şekilde
düzenlenmesi gerektiğini an-
lama ve anlatma tarihidir. Bu
gün, insan olmanın temel ilkesi
olan eşitlik ve onurlu yaşam
hakkını hatırlatır. Birleşmiş Mil-
letler tarafından 1992 yılında
Dünya Engelliler Günü olarak
ilan edilen bugün, bir kutlama
veya sembolik bir çiçek sunma
günü değil; farkındalık oluş-
turma ve engellilikten ziyade,
engellenmişlikten kaynaklanan
sorunlarla yüzleşme günüdür."
dedi. 

"Sağlık, eğitim, özel ve
kamu sektörlerinde istihdam,
evde bakım hizmetleri, ayrımcı-
lıkla mücadele, adil çalışma ko-
şulları, rehabilitasyon hizmetleri
ve sosyal hayata tam katılım
gibi konular, toplumun en de-
zavantajlı grubu olan engelliler
için birer lüks değil, temel hak-
lardır." diyen Yasav, "Engelli bi-
reylerin insan onuruna yakışır
hizmet almasını sağlamak, on-
ların yapamadıklarına değil, ya-

pabildikleri becerilere odaklan-
mak ve sosyal yaşama uyum
sağlamaları için destek olmak,
tüm kurumların ve bireylerin
sorumluluğudur." şeklinde ko-
nuştu. 

Memur-Sen Engelliler Ko-
misyonu olarak engelli politika-
larını belirlemekte, bu konuda

kamuoyu oluşturmakta ve
geniş bir etki alanı

oluşturmak için ka-
rarlılıkla mücadele
ettiklerini vurgula-
yan Yasav, “Engel-
siz bir hayat için
herkes sorumluluk
almalıdır ilkesiyle

hareket eden sendi-
kamız, üstlendiği gö-

revleri yerine
getirmekten hiçbir zaman

geri durmamış, çözümün bir
parçası olmaktan gurur duy-
muştur. 3 Aralık, yalnızca bir
farkındalık günü değil; eşit, adil
ve onurlu bir yaşamın inşası
için bir dönüm noktasıdır. En-
gellilik, toplumsal yaşamdan
dışlanması gereken bir durum
değil, aksine, insanlık değerle-
rini zenginleştiren bir çeşitlilik
olarak görülmelidir. İnsan olma-
nın temel ilkesi, her bireyin
onuruna yakışır bir yaşam sür-
mesini sağlamaktır. Eksikliklere
odaklanmak yerine, güçlü yön-
lere ve becerilere yapılan yatı-
rımlar, yalnızca bireylerin değil,
tüm toplumun kazanımıdır.
Sosyal yaşamda eşitlik sağlan-
ması, bir lütuf değil, insanlık
onuruna dayalı bir haktır.
Memur-Sen olarak, bu hakların
savunucusu olmayı ve engelli
politikalarının geliştirilmesinde
öncü rol üstlenmeyi kararlılıkla
sürdürüyoruz  Hayata tam katı-
lımın önündeki en büyük engel-

ler, erişilebilirlik eksikliklerinden
kaynaklanmaktadır. Kaldırımla-
rın, yolların, toplu taşıma araç-
larının, spor ve açık alanların,
binaların ve bilgi iletişim araçla-
rının engellilere uygun hale ge-
tirilmesi bir tercih değil,
evrensel bir zorunluluktur. Erişi-
lebilirlik sağlandığında, engelli-
lik bir sınırlama olmaktan çıkar
ve bireylerin yaşamın her ala-
nına aktif katılımı mümkün hale
gelir. Bu değişim, yalnızca bi-
reylerin yaşam kalitesini artır-
makla kalmaz; aynı zamanda
toplumu daha adil, daha kap-
sayıcı ve daha güçlü bir yapıya
dönüştürür." dedi. 

Huzurlu ve güvenli bir top-
lum inşa etmenin yolu, engelli
vatandaşların herkes gibi toplu-
mun ayrılmaz bir parçası haline
getirilmesiyle mümkün olabile-
ceğini söyleyen Yasav, "Engelli
bireylerin, hayatın her alanında
kimseye muhtaç olmadan ya-
şamlarını sürdürebilmeleri en
temel insan haklarından biridir.
Son yıllarda devletimiz, engelli
bireylerin yaşamlarını kolaylaş-
tırmak ve iyileştirmek adına
önemli yasal düzenlemeler
yapmıştır. 2002 yılında kamuda
çalışan engelli sayısı sadece 5
bin kişi iken, bu sayı son onbeş
yılda 70 bine ulaşmıştır. Ancak,
bu sayısal artış kadar, engellile-
rin kariyerlerinde ilerleyebilme-
leri de aynı derecede önemlidir.
Bugün ülkemizde bürokraside
üst düzey yönetici pozisyonun-
daki engelli sayısının yok dene-
cek kadar az olduğunu
görmekteyiz. Artık engelliliğin
bir engel olarak algılanmasın-
dan vazgeçilmeli ve kariyer en-
geline son verilmelidir. Biz, hak
ve adaletin uygulandığı, engelli
bireylerin karşısına bir kısıtlama

olarak çıkarılmadığı bir çalışma
hayatı talep ediyoruz. Özellikle
engelli çalışanların atamaları
yapılırken, engellilik durumları-
nın ve yeteneklerinin işe uygun-
luğu dikkate alınmalıdır. Aksi
takdirde, bu çalışanlar işe baş-
ladıktan sonra, yöneticileriyle
sıkıntılar yaşayarak eğitimlerine
ve yeteneklerine uygun olma-
yan görevlerle karşı karşıya kal-
maktadır. Çalışma hayatında
engelli bireylerin doğru anlaşı-
larak uygun işlere yerleştiril-
mesi, geliştirilmesi ve yönetici
pozisyonlarına ulaşmaları için
fırsatlar sunulması son derece
önemlidir. Engelli bireyler ileti-
şime açık insanlardır, ancak on-
larla kurulan iletişimde
aşağılayıcı ifadelerden ve
acıma duygusuyla yaklaşmak-
tan kaçınılmalıdır. Küçümseyici
ifadeler veya farklı yaklaşımlar,

onların birey olarak değer gör-
mediğini hissettirebilir. Bunun
yerine, engelli bireylerin yaşa-
mını zorlaştıran sorunlar en aza
indirilmeye çalışılmalı, hoşgörü,
sevgi ve saygı temel alınmalıdır.
Diğer insanlara nasıl davranılı-
yorsa, engelli bireylere de aynı
şekilde davranılmalıdır. Çünkü
engelli bireyler, sadece farklı ih-
tiyaçları olan insanlardır. Aşırı
veya yetersiz ilgi göstermek,
engelli bireyler üzerinde olum-
suz etkiler oluşturabilir. Unutul-
mamalıdır ki, engelleri aşmak
önce zihinde başlar. Her fırsatta
onları kucaklayarak, eşit ve de-
ğerli vatandaşlar olduklarını
göstermeliyiz. Bu yalnızca bir
insanlık borcu değil, aynı za-
manda çağdaş toplum ve sos-
yal devlet olmanın gereğidir.
Engelli bireyler, hayatın zorluk-
larına karşı kararlılıkla müca-

dele eden, toplum için ilham
kaynağı olan örneklerdir. Bu
mücadeleye destek olmak, far-
kındalık oluşturmanın ötesinde
somut adımlar atmayı gerektirir.
3 Aralık Dünya Engelliler Günü,
insanlık değerlerini hatırlamak
ve harekete geçmek için bir fır-
sattır. İnsan onuruna yakışır bir
yaşam için, engellerin kaldırıl-
masının önemini bir kez daha
vurguluyor ve bu yolda her bi-
reyin sorumluluk almasını bekli-
yoruz. Bu duygu ve
düşüncelerle, tüm engelli va-
tandaşlarımızın ve ailelerinin
sağlıklı, mutlu ve başarılı bir
yaşam sürmelerini diliyor, 3
Aralık Dünya Engelliler Gü-
nü’nün engelli bireylerin azim
ve kararlılığını tüm topluma
ilham veren bir gün olmasını te-
menni ediyorum." diyerek açık-
lamasını tamamladı.  İHA

Eğitim-Bir-Sen'den Engelliler Gününe farklı bakış açısı   

MANİSA’NIN Salihli İlçe
Kaymakamı Ali Güldoğan, İs-
tanbul’da görev başındayken
geçirdiği trafik kazası sonucu
şehit olan polis memuru Ömer
Kılıç'ı şehadetinin sene-i devri-
yesinde unutmadı. Kaymakam
Güldoğan, Kılıç’ın ailesini
evinde ziyaret etti.   

İstanbul Sultanbeyli'de 18
Kasım 2016’da geçirdiği trafik
kazası sonucu ağır yaralanan
ve tedavi gördüğü hastanede 1

hafta sonra şehit olan Salihlili
polis memuru Ömer Kılıç’ın şe-
hadetinin sene-i devriyesi se-
bebiyle Kaymakam Ali
Güldoğan, şehit eşi Burcu
Kılıç’ı evinde ziyaret etti. 

Kaymakam Güldoğan,
şehit ve gazi ailelerinin daima
yanlarında olduklarını ifade etti. 

İlçe Emniyet Müdürü Bur-
han Demirkıran ve Sosyal Hiz-
met Merkezi Müdürü Alim
Yavuz’un yer aldığı ziyaret yapı-
lan dua ile son buldu. İHA

Salihli Kaymakamı Güldoğan, 
Şehit Ömer Kılıç’ı unutmadı   
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YUNUSEMrE Belediye
Başkanı Semih Balaban, Mura-
diye Mahallesi’nde yaşayan va-
tandaşların taleplerini
dinleyerek çözüm konusunda
katılanlarla fikir alışverişinde
bulundu. Muradiye’nin yıllardır
kronik hale gelen sorunlarını
yakından bildiklerini ve çözüm
noktasında gerekli çalışmaları
yaptıklarını ifade eden Başkan
Balaban, Manisa Büyükşehir
Belediyesi işbirliğiyle mahalle-
nin çok önemli sorunlarının çö-
züme kavuşacağının altını çizdi. 

Yunusemre Belediye Baş-
kanı Semih Balaban, vatandaş-
ların sorunlarını ve taleplerini
dinlemek, ortak akıl çerçeve-
sinde çözüm yolları üretmek
amacıyla ‘Halk Buluşmaları’na
devam ediyor. Bu noktada
Başkan Balaban yıllardır sorun-
larına çözüm bulamayan Mura-
diye Mahalle’si sakinleriyle
Yunusemre Belediyesi’ne ait
Muradiye Sosyal Tesisleri’nde
biraraya geldi. Düzenlenen
programa Başkan Balanban’a

CHP Yunusemre İlçe Başkanı
Av. Mehmet Arslan, Manisa
Büyükşehir Belediyesi Muhtar-
lık İşleri Daire Başkanı Mehmet
Çelebi, Yunusemre Belediye
Başkan Yardımcıları, Yunu-
semre Belediye Meclisi Meclisi
CHP Grup Başkan Vekili Erdinç
Yavaşlı, belediye meclis üyeleri
ve CHP Muradiye Komisyonu
Üyeleri ile mahalle sakinleri ka-
tıldı. 

‘ArA YOL KONUSUNDA 
DEMİr YOLLArI İZİN 

VErMEDİ’
Muradiye Mahallesi’nin so-

runlarını bildiklerini ve çözüm
yolları üzerinde çalıştıklarını be-
lirten Yunusemre Belediye Baş-
kanı Semih Balaban, bölgede
yaşayan vatandaşın her gün
yaşadıkları trafik sorunun çö-
zümü noktasında ara yol açıl-
ması talebinin, devlet demir
yolları engeline takıldığını söy-
ledi. Başkan Balaban konu ile
ilgili olarak yaptığı açıklamada
şu ifadeleri kullandı; “Yunu-
semre Belediyesi olarak, her

mahallede halk buluşmalarımızı
gerçekleştiriyoruz. Her zaman
şunu söyledik; halka rağmen
hiçbir şey yapmayacağız. Hal-
kımız ne isterse onu yapacağız.
Muradiye’nin sorunlarını da bili-
yoruz. Muradiye’ye ara yol açıl-
ması konusunda bizim yetkimiz
yok. Devlet demir yolları izin
vermediği için; o ara yol açıl-
masını yapamıyoruz. Ancak
bizden kaynaklanan bir şey
değil. Ferdi Başkanımızın da
Muradiye için çok büyük proje-
leri var. Ferdi Başkanımız ile
omuz omuza Muradiye’ye çok
büyük çalışmalar yapacağız.
Bu ayın sonunda da Muradiye
Ek Hizmet Binası’nı da açaca-
ğız. Bizler halkın kantarına çık-
maktan kaçınmadık. Bundan
sonra da kaçınmayacağız.
Ferdi Başkanımızın öncülü-
ğünde, Muradiye’ye çok büyük
altyapı yatırımları yapılacak.” 

“1 YIL İçErİSİNDE
MUrADİYE’NİN KADErİ 

DEğİŞECEK”
Düzenlenen halk buluşma-

sında, 2009-2014 yılları ara-
sında Muradiye Belediye Baş-
kanlığı yapmış olan Yunusemre
Belediye Meclisi CHP Grup
Başkan Vekili Yavaşlı da, ma-
hallenin sorunlarının çözümü
için hızla harekete geçildiğini
belirtti. Yavaşlı yaptığı konuş-
mada, “Sadece Muradiye’nin
değil Manisa’nın çok büyük
problemleri var. Manisa’nın 17
ilçesinin komple altyapı prob-
lemi var. Manisa’nın hemen
hemen tümünün imar problemi
var. Ama biz onların hepsini bir
kenara bırakarak, pozitif bir ay-
rımcılık ile hem Büyükşehir
hem Yunusemre olarak başla-
yacağımız yerlerden bir tanesi
Muradiye’dir. Çünkü Muradiye
düzensiz büyüdü. Gelişmesi
çok hızlı oldu. Manisa’dan ve
ülkeden kaynaklanan problem-
ler oldu. Muradiye’de imar
problemi var. Muradiye’nin tra-
fik sorunu var. Hala başıboş
hayvanların parklarda yoğun bir
şekilde olması, Muradiye’nin
sorunlarından bir tanesi. Altyapı

problemi var. Ferdi Başkan,
Muradiye’nin altyapısı ile ilgili
Ocak ayında ihalesi yapılıyor.
2025 yılında Muradiye’nin alt-
yapısının tümüne giriliyor. Sa-
dece 1 yıl içerisinde
Muradiye’nin kaderi değişecek.
Şu an da Muradiye ile ilgili pro-
jeler çiziliyor” dedi. 

GÖrEV SÜrEMİZDE 
SOrUNLArIN BÜYÜK 

çOğUNLUğU
çÖZÜLECEK

Vatandaşlarla soru cevap
şeklinde ilerleyen programda;
vatandaşın taleplerine ve soru-
larına cevap veren Yunusemre
Belediye Başkanı Semih Bala-
ban; görev süreleri içerisinde
Muradiye Mahallesi’nin sorun-
larının büyük çoğunluğunu çö-
zeceklerini belirtti. Başkan
Balaban, mahallede yaşanan
sorunların çözümü için; hızla
harekete geçtiklerini belirtti.
Balaban yaptığı konuşmada,
“Muradiye uzun süre ihmal
edilmiş. Biz yeni bir ihaleye
çıktık. Kaldırımların, yarım

kalan yolların tamamlanması
konusunda ihalemizi yaptık.
Muradiye’ye de bir ekip ayır-
dık. Ekiplerimiz yoğun bir şe-
kilde çalışıyor. İşgaliye
konusunda, Muradiye’de ayrı
bir zabıta birimimiz var. Zabı-
tamız da daha dikkatli olacak.
Otopark konusunda da; pazar
yeri projemiz var. Pazar yerinin
altını, otoparka dönüştürüp
sorunu da çözeceğiz. Muradi-
ye’nin sorunlarının kökten çö-
zülmesi için Muradiye’nin bir
ilçe olması gerekiyor. Biz,
bizim görev dönemimizde Mu-
radiye için yapabileceklerimi-
zin en iyisini Ferdi Başkanımız
ile birlikte yapacağız. İmar ko-
nusunda da gerçekçi ve top-
lumun ihtiyacına cevap veren
imarı da oluşturacağız.” diye
konuştu. Muradiye Sosyal
Tesisleri’nde düzenlenen Halk
Buluşması’na katılan tüm va-
tandaşların, talep ve sorunla-
rını dile getirdiği toplantıda
sorulara tek tek cevap verildi.
Haber merkezi

Başkan Balaban Muradiye halkıyla buluştu

MASKİ Genel Müdürlüğü,
91 milyon TL yatırımla Salihli
ilçe merkezinde yaşanan su
kesintilerine son vermek için 7
kilometre çelik içme suyu isale
hattı ve hidroelektrik santralli
yeni içme suyu deposunun in-
şasına başladı. Dev yatırım ile
hem su kesintileri son bulacak

hem de eski asbestli borular
tarihe karışacak.   

Manisa Su ve Kanalizas-
yon İdaresi (MASKİ) Genel Mü-
dürlüğü, altyapı seferberliği
kapsamında 17 ilçedeki yatı-
rımlarına bir yenisini daha ek-
ledi. 91 milyon TL yatırımla
Salihli ilçe merkezinde su ke-

sintilerine son verecek altyapı
yatırımına başlandı. Yatırım ve
İnşaat Dairesi Başkanlığı bün-
yesinde yürütülen proje kapsa-
mında eski asbestli isale hattı 7
kilometrelik çelik hat ile yenile-
necek. Proje kapsamında,
1000 ton ve 500 ton içme suyu
deposu inşa edilecek. Ayrıca

bin tonluk içme suyu deposu-
nun üzerine hidroelektrik sant-
rali kurularak enerji tasarrufu
elde edilecek. 

“SALİHLİ İLçEMİZİN 
İçME SUYU SOrUNUNA 

SON VErECEğİZ” 
Yürütülen çalışmalar ile il-

gili bilgiler aktaran MASKİ Yatı-
rım İnşaat Dairesi Başkanlığı
Kontrol Mühendisi Mehmet
Çelik, “Salihli ilçemize su temin
eden ve 1960’lı yıllarda yapılan
ve sağlıksız olan mevcut içme
suyu hattımız, zamanla defor-
masyona uğrayarak sürekli arı-
zalar oluşturuyordu. Yaşanan
olumsuzluklardan ötürü de Sa-
lihli ilçe merkezinde vatandaş-
larımız içme suyu sıkıntısı
yaşıyordu. Bu nedenle MASKİ
Genel Müdürlüğü olarak yaptı-
ğımız proje ile Salihli ilçesi Bah-
çecik Mahallemizin sınırları
içinde bulunan doğal kaynak
sularını yenilikçi bir yaklaşım ile

7 kilometrelik çelik hat ile Sey-
rantepe depomuza aktarımını
sağlayarak, Salihli ilçemizin
içme suyu sorununa son vere-
ceğiz. Şuan çalışmalarımızın
yüzde 30’unu tamamlamış bu-
lunmaktayız” dedi. 

ENErJİDEN TASArrUF 
EDİLECEK 

MASKİ Yatırım İnşaat Dai-
resi Elektrik Mühendisi Zekiye
Berber ise, “Yapımı devam
eden içme suyu ishale hattı ça-
lışmalarımızın yanında içme
suyu depomuzun üzerine kuru-
lacak olan hidroelektrik santrali
ile yılda 3.57 gigawatt saat
elektrik üretimi yapılacaktır. Bü-
yükşehir Belediyesi olarak bu
HES tesisi ile birlikte elektrik fa-
turalarımızdan da tasarruf ede-
ceğiz” diye konuştu.

“SAğLIKLI SUYA 
KAVUŞACAğIZ” 

Mahalle sakinlerden Gönül
Başbuğ, “İlçe merkezimizde

ciddi oranda su kesintileriyle
karşılaşıyorduk. Bunun aka-
binde musluktan akan suları-
mız içilemez halde olarak ciddi
oranda çamurlu ve sarı renkte
oluyordu. Hayırlısıyla Ferdi
Başkanımızın sayesinde sağlık-
sız içme suyu borularından kur-
tularak yeni çelik hat ile sağlıklı
suya kavuşarak musluklarımız-
dan sağlıklı su içebileceğiz.
Emeği geçenlere çok teşekkür
ediyorum” derken, bir diğer
mahalle sakini Meriç Semerci
ise şunları söyledi: “Salih-
li’mizde ciddi oranda su sıkın-
tısı yaşıyorduk. Özellikle yaz
aylarında sürekli kesintiler olu-
yordu. Suların aktığı zaman-
larda da musluktan çamur
akıyordu. Ferdi Başkanımızın
desteğiyle Salihli ilçe merkezi-
mize yeni hat ile sağlıklı içme
suyu getirilecek. Şahsım olarak
emeği geçenlere çok teşekkür
ediyorum.”  İHA

Salihli’ye 91 milyonluk içme suyu projesi Salihli’ye 91 milyonluk içme suyu projesi 

KIrKAğAç Belediyesi Te-
mizlik İşleri Müdürlüğü ekip-
leri, ilçe genelinde ağaç
budama ve çevre temizliği ça-
lışmalarına başladı. 

Belediyeden yapılan açık-
lamada, ağaç budama işlem-
lerinin hem yolların
temizlenmesi hem de ağaçla-
rın kış mevsimine sağlıklı bir
şekilde hazırlanması amacıyla

başlatıldığı bildirildi.
Temizlik İşleri Müdürlüğü

tarafından yapılan duyuruda,
“Mahallenize geliyoruz! Yolları-
mızı yapraklardan arındırıyor,
ağaçlarımızı budayarak kışa
hazırlıyoruz. Bu sayede hem
doğamızı koruyor hem de ilçe-
mizi güzelleştiriyoruz. Doğayı
koruyalım, birlikte güzelleştire-
lim.” ifadelerine yer verildi.

Ekiplerin mahalle mahalle
ilerleyerek kapsamlı bir ça-
lışma yürüttüğü, tüm ilçede
benzer çalışmaların belirli bir
program çerçevesinde devam
edeceği açıklandı. Kırkağaç
Belediyesi, vatandaşları çalış-
malara duyarlı olmaya davet
ederken, doğanın korunması
için iş birliğinin önemine dik-
kat çekti. Haber Merkezi 

Kırkağaç Belediyesi’nden ağaç 
budama ve temizlik çalışması

MANİSA'NIN Sarıgöl ilçesin-
deki Manisa Celal Bayar Üniver-
sitesi Sarıgöl Meslek
Yüksekokulu öğrencileri okulla-
rında Kızılay Manisa Kan Merkezi
tarafından düzenlenen kan bağışı
kampanyasına destek verdi.   

Manisa Celal Bayar Üniversi-
tesi Sarıgöl Meslek Yüksek okulu
öğrencileri Manisa Türk Kızılayı
Kan Merkezi, Sarıgöl Türk Kızılayı
Şubesi ve Manisa CBÜ Sarıgöl
Meslek Yüksekokulu işbirliğinde
okulunda düzenlenen kan bağışı

kampanyasına katılarak 40 ünite
kan bağışında bulundu. Kam-
panya sonunda öğrencilere Kızı-
layın ve kan bağışının önemini
belirten bir konuşma yapıldı. Türk

Kızılayı Sarıgöl Şubesi Başkanı
Yusuf Tüfekçi, "Kan bağışında
bulanan öğrencilerimize ve biz-
lere destek veren okul yönetimine
teşekkür ederim." dedi.  İHA

Üniversite öğrencilerinden
kan bağışına destek   
Üniversite öğrencilerinden
kan bağışına destek   
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ManiSa Ticaret ve Sanayi
Odası, enerji verimliliği konu-
sunda önemli bir adım atarak
Manisa TSO Enerji Verimliliği
Merkezi'ni hayata geçirdi.
"Yeşil Enerji Sürdürülebilir Ge-
lecek" sloganıyla yola çıkan
proje, sanayide enerji tasarru-
funu artırmayı ve çevresel sür-
dürülebilirliğe katkı sağlamayı
hedefliyor. 

Manisa Ticaret ve Sanayi
Odası Başkanı Mehmet Yılmaz,
Manisa TSO bünyesinde kuru-
lan Enerji Verimliliği Danışman-
lık Merkezi'nin çalışmaları
hakkında basın toplantısı dü-
zenledi. Toplantında enerji ve-
rimliliğinin önemine dikkat
çeken Yılmaz, “Manisa TSO
Enerji Verimliliği Merkezi, enerji
verimliliği alanında önemli bir
boşluğu doldurmak amacıyla
kuruldu ve bu süreçte çok ciddi
adımlar attık. 2022 yılında ‘Üre-

ten Şehirler Yeşil Dönüşüm Yo-
lunda MTSO Enerji Verimliliği
Merkezi Projesi' kapsamında
Zafer Kalkınma Ajansının 3 mil-
yon 386 bin TL desteğiyle ve
odamızın sağladığı 597 bin 528
TL eş finansman ile Proje işti-
rakçisi olan Vestel Beyaz Eşya
Sanayi'nin tedarik zincirinde
olan sanayi kuruluşlarının de-
taylı ve ön enerji etütlerinin ya-
pılması amaçlanmıştır. Proje
sonucunda etütler tamamlan-
mış ve Manisa TSO bünye-
sinde yüzde 100 iştirak
yapısıyla Enerji Verimliliği Da-
nışmanlık Merkezi kurulmuştur.
Merkezimizin akredite olabil-
mesi için gerekli şartları yerine
getirebilmek adına, üç dene-
yimli mühendis istihdam ettik.
Bu mühendislerimiz, Enerji ve
Tabii Kaynaklar Bakanlığı tara-
fından düzenlenen eğitim ve
sertifikasyon sürecine katıldı.

Eğitimin ardından, uzmanlık
belgelerini alarak, merkezimizin
profesyonel ve yetkin kadrosu
güçlendi. Enerji verimliliği mer-
kezimiz, ‘Öğren-dönüş' mode-
lini benimseyerek, etüt
çalışmalarına hızla başladı. Bu
çalışmalar sırasında, Bakanlık
tarafından belirlenen 13 adet
ölçüm cihazını temin ederek,
firmaların enerji verimliliği ana-
lizlerini gerçekleştirebilmek için
gerekli altyapıyı oluşturduk. Bu
süreçte, 50 firmaya enerji ve-
rimliliği etüt çalışması yaptık ve
bu firmaların raporlarını hazırla-
yarak, onların enerji tüketimle-
rini optimize etmeleri adına
sunumlar gerçekleştirdik.
Enerji verimliliği etüt çalışması
sayesinde, 50 firmaya 33 mil-
yon 294 bin 447 Kilowatt saat
enerji tasarrufu ve 69 milyon
553 bin 114 TL'lik maddi ka-
zanç sağladı. Ayrıca, firmaları-

mıza hem teorik hem de uygu-
lamalı olarak ‘Proses Verimli-
liği' ve ‘Yalın Üretim' eğitimleri
verdik. Bu eğitimlerle, firmaları-
mızın üretim süreçlerinde daha
verimli çalışabilmesi, kaynak
kullanımını azaltabilmesi ve
maliyetlerini düşürebilmesi için
gerekli bilgi ve becerileri ka-
zandırdık. Manisa TSO Enerji
Verimliliği Merkezi, aktif olarak
çalışmalarına devam etmekte
olup, Bakanlık tarafından yetki-
lendirilmek üzere gerekli tüm
evrakları tamamlamış bulun-
maktayız. Şu an, başvuru tari-
hini bekliyoruz ve merkezimizin

en kısa sürede bu yetkiyi ala-
rak, bölgedeki firmalarımıza
daha da etkin bir şekilde hiz-
met vermeyi hedefliyoruz. Bu
proje, sadece Manisa için
değil, ülkemizin enerji verimli-
liği yolunda önemli bir adım
teşkil etmektedir. Hem çevre-
sel hem de ekonomik faydala-
rıyla, sanayicilerimize önemli
katkılarda bulunacağımıza ina-
nıyoruz. Çalışmalarımızda biz-
lere destek veren tüm
paydaşlarımıza teşekkür edi-
yor, Manisa TSO Enerji Verimli-
liği Merkezi'nin, enerji
verimliliği alanında daha büyük

başarılar elde etmesi için ka-
rarlılıkla ilerlediğimizi duyurmak
istiyoruz” dedi. 

PROJE ÖZET VERilERi  

Manisa Ticaret ve Sanayi
Odası Enerji Verimliliği Merkezi,
toplam 50 firma üzerinde etüt
yapıldı. Bu etütler sayesinde
Manisa'da 34 milyon kWh
elektrik enerjisi tasarrufu sağ-
lama potansiyeli belirlendi. Bu
tasarruf, mali olarak yaklaşık 70
milyon TL'lik bir avantaj sağlı-
yor. Bu da Manisa'daki firmala-
rın toplam enerji tasarrufu
potansiyelinin yüzde 8.2'sini
oluşturuyor. iha

Manisa TSO bünyesinde kurulan Enerji Verimliliği Danışmanlık Merkezi, enerji verimliliği etüt çalışması sayesinde
50 firma; 33 milyon 294 bin 447 Kilowatt saat enerji tasarrufu ve 69 milyon 553 bin 114 TL'lik maddi kazanç sağladı 

Manisa TSO’dan ‘Enerji Verimliliği'
ile ilgili örnek proje 
Manisa TSO’dan ‘Enerji Verimliliği'
ile ilgili örnek proje 

TÜRK Eğitim Sen Manisa
Şube Başkanı Koray Özgürler,
Kasım ayı Tüketici Fiyat En-
deksi (TÜFE) verilerinin açıklan-
masının ardından bir basın
açıklaması yaptı. Başkan Öz-
gürler, memurların ekonomik
durumuna dikkat çekerek,
refah payının kalıcı hale getiril-
mesi gerektiğini vurguladı.

Başkan Koray Özgürler,
“Kasım ayı Tüketici Fiyat En-
deksi (TÜFE) yıllık %47,09,
%2.24 olarak açıklandı. Bu
durum memurun aleyhine işle-
diği gün gibi aşikâr. Konunun il-
gililerine yüksek sesle
sesleniyoruz! Refah payı kalıcı

hale getirilmelidir,” dedi. Özgür-
ler, 2025 yılı vergi ve harçlarda
yeniden değerleme
oranlarının yüzde
43.93 olduğunu
belirterek, hükü-
metin orta va-
deli programda
2025 yılı itiba-
riyle hedefle-
diği enflasyon
oranının yüzde
17.2 olduğunu
ifade etti. Son
toplu sözleşmede
hükümetin anlaştığı
2025 yılı memur ve emekli
maaş artış oranının ise ilk 6 ay
yüzde 6, ikinci altı ay yüzde 5
olduğunu belirtti. Özgürler,

“Belki de çok uzun yıllardan
beri ilk kez hedeflenen enflas-

yonun altında memur
maaş artışıyla karşı

karşıya kalıyoruz.
Bunun ayıbı sa-
dece hükümete
değil, yetkili kon-
federasyona da
yeter diye düşü-
nüyorum” dedi.

Başkan
Koray Özgürler,

Türkiye Kamu Sen
olarak enflasyon far-

kının yanı sıra refah payı
uygulamasının kalıcı hale geti-

rilmesi gerektiğini vurguladı.
“Enflasyon farkıyla yetinmek
demek sadece enflasyon kadar

zam demektir. Enflasyon kadar
zam ise sıfır zam anlamına gel-
mektedir. Türkiye Kamu Sen’in
yaptığı araştırmaya göre son
bir yılda gıdadaki artış oranı
yüzde 240’tır. Hükümet,
‘memur ve emekliyi enflasyona
ezdirmiyorum’ iddiasının altını
doldurmak istiyorsa, enflasyon
farkının yanı sıra refah payı da
vermelidir. Ayrıca enflasyon
farkı aylık olarak maaşlarına
yansıtılmalıdır,” dedi. Vergi dili-
minin yüzde 15’e sabitlenmesi
gerektiğini belirten Özgürler,
“Yılın üçüncü ayından itibaren
çalışanlar bir üst, ikinci altı ay
itibariyle de ikinci üst vergi dili-
mine giriyor, böylece maaş
zamları kuş olup uçuyor. Ver-

gide esas olan; az kazanandan
az, çok kazanandan çok vergi
alınmasıdır. Ancak bizim ülke-
mizde adeta vergi şampiyonu
memurlarımızdır. Çünkü me-
murların maaşı cebine girme-
den bordrodan kesilir ve
memurlar vergilerini öder. Bu
nedenle tüm kamu çalışanları
yüzde 15’lik vergi dilimine sa-
bitlenmelidir” dedi.

Başkan Koray Özgürler,
bütün ilave ödemelerin emekli-
lik kesintisine dahil edilmesi
gerektiğini belirterek, “Böylece
hem emeklilik ikramiyesinde
hem de emekli maaşında tat-
min edici artış gerçekleşecek-
tir,” dedi. Milli Eğitim
Bakanlığı’nın (MEB) tedbir al-

mazsa bir süre sonra yönetici
ve müfettiş bulamayacak du-
ruma geleceğini ifade eden Öz-
gürler, “İl müdür yardımcıları,
ilçe milli eğitim müdürleri, şube
müdürleri ve müfettiş ücretle-
rinde uzman/başöğretmen taz-
minatlarına mütenasip şekilde
iyileştirilme yapılması lazım ge-
liyor. Bu konuda tedbir alın-
mazsa MEB bir süre sonra
yönetici ve müfettiş bulamaya-
cak duruma gelecek” dedi.

Başkan Koray Özgürler,
“Türkiye sevdamız, ekmek için
kavgamız sloganıyla memurun
yüzü gülene kadar sendikal
mücadelemizi sürdürmeye
devam edeceğiz” diyerek açık-
lamasını sonlandırdı.

Türk Eğitim Sen’den memur maaşları için refah payı talebi

Milli Eğitim Bakanlığı, Di-
yanet İşleri Başkanlığı ve

Gençlik ve Spor Bakanlığı iş
birliğiyle yürütülen “Çevreme
Duyarlıyım, Değerlerime Sahip
Çıkıyorum” (ÇEDES) projesi

kapsamında Yunusemre İlk-
okulunda gerçekleştirilen et-
kinlik ve sergi programı, İlçe
Millî Eğitim Müdürü Yıldıray
Demirtaş’ın katılımıyla tamam-
landı.

Projenin amacı, öğrencile-
rin bilim, kültür ve değerler
eğitimine olan ilgisini artırarak
onları milli, manevi ve kültürel
değerlerle donanmış bireyler
olarak yetiştirmek. Etkinlik
çerçevesinde düzenlenen
sergi ve dereceye giren öğren-
cilere ödül töreni, büyük bir
katılım ve coşkuyla gerçekleş-
tirildi. İlçe Müdürü Yıldıray De-
mirtaş, başarılı öğrencilere ve
projeye katkı sağlayan öğret-

menlere ödüllerini takdim etti.
Programın ardından okul

idaresi ve öğretmenlerle bir
araya gelen Demirtaş, Türkiye

Yüzyılı Maarif Modeli kapsa-
mında gerçekleştirilen çalış-
malar hakkında bilgilendirme
yaptı. 

Eğitim uygulamalarını yakın-
dan inceleyen ve görüşlerini
paylaşan Demirtaş, öğretmen-
lere rehberlik sağladı.

Yunusemre ilkokulunda değerler
eğitimi etkinliği düzenlendi
Yunusemre ilkokulunda değerler
eğitimi etkinliği düzenlendi

Salihli Belediyesi, ilçeye
kazandırdığı yeni sosyal tesisi
Ata Evi Emekliler Sosyal Tesi-
sini halkın hizmetine sundu.

Tesisin açılışı, geniş katılımlı

bir törenle yapıldı. Açılış kurde-
lesinin kesilmesinin ardından
Salihli Belediye Başkanı Maz-
lum Nurlu, yaptığı konuşmada
emeklilere yönelik önemli bir

adım attıklarını vurguladı. 
Mazlum Nurlu, “Ülkemizin

ekonomik şartlarında en çok
zorlanan kesimlerden biri de
emeklilerimiz. Emekli vatandaş-

larımız aldığı maaşla dışarıya
çıkarken iki kere düşünüyor.
Salihli'mize kazandırdığımız bu
yeni tesis ile emeklilerimiz, büt-
çelerini zorlamadan sosyalleşe-
cek, kendilerine yeni hobiler ve
uğraşlar kazandıracak kurslara
katılabilecek. Vatandaşlarımızın

bütçesini düşünen, yaşamlarını
kolaylaştıracak, ihtiyaçlarına
doğrudan cevap verecek proje-
lerimizi gerçekleştirmeye ara
vermeden devam edeceğiz.
Kent Lokantası ve Belediye
Kreşi çalışmalarımızda devam
etmektedir. Hiçbir güç bizi hal-

kımızın menfaatine çalışmaktan
alıkoyamayacaktır. Sağlık Ma-
hallesi Fevzipaşa Caddesi No:
56 adresinde açılışını gerçek-
leştirdiğimiz Ata Evi Sosyal Te-
sisi, Salihli'mize ve halkımıza
hayırlı olsun" dedi. haber Mer-

kezi 

Ata Evi Emekliler Sosyal Tesisi Salihli’de hizmete açıldı 
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Manisa Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Ferdi Zeyrek,
aylık olarak düzenlediği bilgi-
lendirme toplantıları kapsa-
mında Manisa’da görev yapan
gazetecilerle belediye bina-
sında bir araya geldi. Genel se-
kreter yardımcılarından ve daire
başkanlarından bazılarını da
yanına alan Başkan Zeyrek,
gündeme ilişkin açıklamalarda
bulundu. Başkan Zeyrek, top-
lantıya direkt olarak gazeteci-
lerden gelen sorularla başladı.

“BELEDiYELEri DEĞiL 
VaTanDaŞLarI 

CEzaLanDIran BU 
TUTUMa kEsinLikLE 

karŞIYIM”
Zeyrek’e ilk olarak belediye-

lerin borçlarına ilişkin hüküme-
tin uyguladığı politikalar
soruldu. Başkan Zeyrek, soru
üzerine şöyle konuştu: “Bele-
diye kurumu yalnızca kendi gö-
revlerini yapan bir kurum değil,
sosyal belediyecilik anlamında
halka dokunan bir kurumdur.
Bizim bütçelerimizde oluşan kı-
sıtlamalar halkı cezalandırmak-
tır. Elimizden geldiğince
bütçemizin her kuruşuna sahip
çıkarak vatandaşımız için har-
camaya devam edeceğiz. Bu
kısıtlamalardan dolayı ilçe ve
belde belediyeleri zorlanıyor.
Maaşları ödeyemez hale geldi-
ler. Belediyeleri değil vatandaş-
ları cezalandıran bu tutuma
kesinlikle karşıyım. Bu borcu
biz yapmadık. Bugüne kadar
arkası aranmamış bu borçların
CHP’li belediyeler başa geldi-
ğinde tekrar gündeme getiril-
mesi ve tahsilata girişilmesi
adaletli değil. Evet devlete

borçtur, ödenecektir ve öden-
melidir. Ama bunu ödenebilir
bir hale getirirsiniz. SGK ve
Vergi dairesi borç karşılığında
gayrimenkuller alıyor. Ama ön-
ceki dönemlerde camileri
almış. Camiyi yıkıp da nakde
çevirme imkanınız yok. Ama
dönemin AK Parti, MHP beledi-
yelerinden alıp da bizi burada
iş yapamaz hale getirmeleri
kabul edilemez. Biz göreve gel-
diğimizde Manisa Büyükşehir
Belediyesi’nin borcu 2.4 milyar
TL’ye. Şu anda 1.6 milyar TL’ye
düştü. 7.5 ayda yaklaşık 800
milyon TL’ye yakın bir borç
ödedik. Biz devletimizin bize
emanet ettiği her kuruşa sahip
çıkıyoruz. Kısıtlama tedbirleri
devam edebilir, saygı duyuyo-
rum.”

MiGrOs YIkILIYOr, 
YErinE Çin sOkaĞI 

kUrULUYOr
Manisa’da yatırım yapacak

olan Çinli otomotiv devi
BYD’nin fabrikasında istihdam
edilmek üzere 2 bin 500 Çin
vatandaşının Manisa’ya gel-
mesi beklenirken, Başkan Zey-
rek de geçtiğimiz günlerde Çin
sokağı kurulmasına ilişkin açık-
lamalarda bulunmuştu. Başkan
Zeyrek’e Türkiye’nin de günde-
minde olan Çin sokağı konusu-
nun detayları soruldu. 

Manisa’da kazanılan para-
nın Manisa’da kalmasından
yana olduğunu ifade ederek
sözlerine başlayan Başkan
Zeyrek, “BYD’nin gelmesi ile
birlikte Manisa’mıza yaklaşık 2
bin 500-3 bin Çinli gelecek.
Gelecek Çinlilerin yüksek gelirli
olacağı, beyaz yakalı olacağı
ifade ediliyor. Biz onların altya-
pılarını hazırlamazsak onlar da

başka şehirlere gidecek. Mani-
sa’da kazanılan paranın Mani-
sa’da kalmasını istiyorum.
Çinlilerin yemek, eğlence, gezi
kültürlerini araştırıyorum. Onla-
rın kültürü bizden farklı. Onların
paralarının Manisa’da kalabile-
ceği bir Çin sokağı yapmak isti-
yorum. Çin sokağının içinde
kendi yemek alanları, eğ-
lence alanları, barınma
alanları olacak. Şe-
hirden tecrit edilmiş
bir mahalleden
bahsetmiyorum.
Çünkü Çinlilerin
kültürü ile Manisa-
lıların kültürü bir
noktada kucaklaş-
mak zorunda kalacak.
İç içe yaşayacakları bir alan
oluşturmayı düşünüyorum.
Bunun da yeri 5M Migros’un
olduğu yere, altı AVM, üstü
konut olan projelerini tasarla-
dım. O AVM’nin bir sokağını
Çin sokağı yapmak istiyorum.
Bu bir başlangıç olacaktır. Bun-
dan sonra da Çinlilerin sayısı
arttıkça ilave olabilir. 

Çin sokağını yapmazsak ne
olacak? Şehrin çeşitli yerlerine
Çin lokantaları açılacak, ora-
daki kaynaşma bazı kimseleri
rahatsız edebilir. Bunların
önüne geçebilmek adına böyle
bir adım attık. Benim derdim
Manisa’da kazanılan paranın
Manisa’da kalması. Yıllarca bu
anlamda hiçbir şey yapılmadı.
Manisa Merkez’deki OSB’de
601 tane fabrika var, kaçının
genel müdürü, sahibi Mani-
sa’da yaşıyor? Çünkü Manisa
mavi yakalı ve işçi kardeşleri-
mize ev sahipliği yapıyor. Ama
para gidip buradan başka yer-
lerde harcanıyor. Bunun önüne
geçmenin de kuralı, nitelikli
alanlar yapmaktır. Çin mahal-
lesi de bu adımlardan biri ola-
caktır” ifadelerini kullandı. 

MUraDiYE’YE aLTYaPI 
VE YEni GiriŞLEr 

GELiYOr
Manisa’nın Yunusemre ilçe-

sine bağlı Muradiye Mahalle-
si’nin sorunları üzerine sorulan
bir soruya ilişkin konuşan Baş-
kan Zeyrek, mahalle için hayata
geçirmeyi düşündüğü projeleri
şöyle açıkladı: “Muradiye ve Ka-
raali’nin altyapısını sıfırdan de-
ğiştireceğiz. Bunun için de 50
milyon Euro, yani yaklaşık 2 mil-
yar TL para harcayacağız. 1 yıl
boyunca oradaki vatandaşları-
mız sıkıntı çekecek ama sonrası
güzel olacak. Hakanlar Pet-
rol’ün oradan Muradiye’ye yeni
bir giriş açıyoruz. Bir ring hattı
oluşacak. İstasyonun orada
otobüslerin durduğu bir yer var.
Otobüsleri oradan kaldırıyorum,
o yolu aktif hale getireceğim.
Projelerini çizdim, Karayolları’na
onayını gönderdim. Muradi-
ye’nin girişine bir battı-çıktı yap-
mayı planlıyorum. Yarın
onaylasa öbür gün başlarım.”

iLk kEz aÇIkLaDI: 
“TEHDiT aLIYOrUM”

Son dönemde tehditler al-
dığı iddialarını sorulması üze-
rine açıklama yapan Başkan
Zeyrek, iddiaların doğru oldu-
ğunu söyledi. Zeyrek, “Keşke
yok deseydim ama maalesef
bu koltukların böyle bedelleri
olabiliyor. Çünkü ben buraya
geldikten sonra rantın önüne
geçtim. Haksız ihale alanların,
alacak olanların önüne geçtim.
Ve bununla ilgili de insanı yalan
yanlış iftiralarla, ailesiyle tehdit

ediyorlar. Geçen hafta böyle bir
olay yaşadık. Gündeme düş-
medi ama belki düşebilir. Ben
bunu genel başkanımla da ko-
nuştum, o da dedi ki ‘Bu kol-
tukta oturuyorsan bunlara
alışman gerekiyor.’ Doğru bir
yaklaşımdı. Ama buradan şunu
söyleyeyim, ben ne istedikleri

ihaleleri vereceğim, ne
de tehditlerle ben-

den istenen para-
ları vereceğim.
Ben doğru bil-
diğim yolda
doğru bir şe-
kilde devam

edeceğim. 
Suç duyuru-

sunda da bulun-
dum. Bir tane değil.

Ama böyle şeyler yaşıyoruz.
Yalnızca ben değil muhtemelen
birçok başkan yaşıyordur. Yüz
yüze olan var, isimli olan var,
isimsiz olan var.  Mesela birileri
ihaleyi alıyor, ihalede yolsuzluk
yapmışlar. Ondan sonra biz
bunların Teftiş Kurulu’ndan
dosyalarını hazırlıyoruz. Savcılı-
ğımıza veriyoruz. Bu dosyala
savcılığa gitmesin diye söylem-
ler başlıyor. Ben size sistemi
anlatayım. İlk başta para teklif
ederler. Siz onu kovarsınız.
Ondan sonra sizi çoluğunuzla
çocuğunuzla ailenizle tehdit et-
meye başlarlar. Ona da yüz
vermezsiniz, ondan sonra dışa-
rıdan gelirler ‘Yok onu yaparız,
bunu yaparız’ derler. Bunların
hepsi maalesef bizim 8 aydır
yaşadığımız şeyler. Bunlarla il-
gili savcılığımıza suç duyuru-
sunda da bulunuyoruz. Sonu
gelecek midir? İnşallah gele-
cektir. Bu tehditlere boyun eğe-
cek bir adam değilim, asla da
eğmeyeceğim. Ne bir santim
eğileceğiz ne de bir adım geri
atacağız.” şeklinde konuştu.

Eski GaraJDa iMar 
DEĞiŞikLiĞi Var MI?

Manisa Büyükşehir Bele-
diye Meclisi’nden son imar pla-
nında eski garaj alanında bir
değişiklik olup olmadığına yanıt
veren Başkan Zeyrek, “Eski ga-
rajda imar değişikliği olmadı.
Aynısını koruduk. Eski garajın
olduğu yere kapalı bir Pazar
yeri olsun, doğal gazlı ısıtması
ile birlikte nitelikli bir Pazar yeri.
Yeni bir meydan olsun. Ma-
nisa’nın yeni bir meydana ihti-
yacı var. Konserlerin yapılacağı
bir alana ihtiyacı var. Ve deva-
mında da bir kültür merkezi
yapmak istiyorum.” dedi.

ELEŞTirEnLEri MazGaL 
TEMizLEMEYE 

DaVET ETTi
Geçtiğimiz günlerde yağan

yağmurdan dolayı yaşanan su
baskınlarına ilişkin gelen soruya
yanıt veren Başkan Zeyrek,
kendisini eleştirenlere sitemde
bulundu. Başkan Zeyrek şöyle
konuştu: “1980 yılından kalma
bir altyapının, şehrin sorunlarını
taşımasını beklemek hayalcilik-
tir. Birçok çalışma yapıyoruz
ama olağandışı bir yağmurda
bunları yaşadık. Geçen yıl da
yaşıyorduk, önümüzdeki yıl da
yaşayacağız. Bunu bir siyasi
malzeme olarak kullanmak
bence hiç etik bir şey değil. O
oluşan sellerin önüne geçmek
için sel bariyerleri alıyoruz. Yağ-
mur kanal hatları yapılmamış.
Geçen yağmur yağdığında çık-
tım personelimle birlikte saha-
daydım. Elimden gelen tüm
gayretle altyapının iyileştirilmesi

konusunda çalışıyorum. Keşke
hiç yaşanmasa ama bunlar ya-
şanabilecek olan şeyler. Keşke
gecenin 3’ünde ben mazgal te-
mizlerken eleştirmek yerine
gelselerdi de diğer mazgalı da
onlar temizleseydi. Vatandaşı-
mıza bir nebze faydaları olurdu.
Masanın arkasına geçip de so-
runları siyasi malzeme olarak
kullanmanın kimseye faydası
yok. O yağmur yağdığında ben
o çizmeleri giyeceğim, mazgal-
ları temizleyeceğim. Bunları ya-
zanlara da önerim kendileri de
gelsin, çizmemiz var, mazgal
temizlemeye yardım etsinler.”

kaYYUM kOrkUsU 
YaŞIYOr MU?

Belediyelere atanan kay-
yumlar ve kendisinin bu tedir-
ginliği yaşayıp yaşamadığına
ilişkin konuşan Başkan Zeyrek
şöyle dedi: “Ben kayyum teh-
didi almıyorum. Ama hep konu-
şulan konu. En azından günde
bir iki defa ‘Bugün nereye kay-
yum gelecek?’ sohbeti Manisa
Büyükşehir Belediyesi’nde ge-
çiyor. Kayyum tehdidi alabile-
cek herhangi bir suç unsurunu
asla ve asla işlediğimizi düşün-
müyorum. Ama devletimiz tak-
dir görür, kayyum gönderir bir
şey diyemem. Bizim abdesti-
mizden şüphemiz yok. Bugüne
kadar çizdiğim yolda ne devle-
time, ne milletime ne de Mani-
sa’ma zarar verecek hiçbir şey
yapmadım. Bunun huzuru var
bende.”

kIrMIzI YOLLar iÇin 
ankET YaPILIYOr

Manisa’da dolmuşların kulla-
nımı için oluşturulan kırmızı şe-
ritli yollarla ilgili de konuşan
Başkan Zeyrek, “Bu hafta ‘Kır-
mızı yol kaldırılsın mı kaldırılma-
sın mı?’ diye bir anket açıyoruz.
Mesela esnaf kaldırılsın diyor
apartmanda oturan kaldırılma-
sın diyor. Bununla ilgili bir anket
açacağım. Çünkü Manisa’nın

kaderi bu… Herkesin kullandığı
bir alan ve benim fikrim kaldırıl-
ması noktasında ancak anket-
ten ne sonuç gelirse onu
uygulayacağız. Eğer kaldırır-
sam da 3 gidiş 1 geliş haline
dönecek yollar. Bu toplu ula-
şımda biraz yavaşlama sağla-
yacak bize. Bunun için durak
aralarını açmaya çalışıyor arka-
daşlar. Burada her şeyden
önce araçların parklanmasını
kaldırmamız lazım. Bir şeridi
araçlar alıyor. Hatta ikinci,
üçüncü şeride parkeden araç-
lar var. Onlar olmasa aslında
trafik akacak. Kendimi neden
eleştiriyorum? O araçları kaldı-
rabilmek için otopark yapman
gerekiyor. Alternatif bir şey
göstermeden aracı kaldırırsanız
oradaki vatandaşımıza haksız-
lık etmiş oluruz.” şeklinde ko-
nuştu. 

MÜCaHiT arInÇ’a: 
“kEnDisinE siYasi aLan 

aÇMak isTiYOr”
Son olarak AK Parti kongre-

lerinde kendisine yüklenen AK
Partili Mücahit Arınç’ın eleştiri-
leri sorulan Başkan Zeyrek
şöyle konuştu: “Kendisine siya-
seten alan açmak için böyle
söylemlerde bulunuyor. Ben
halkın iradesine, terazisine gü-
venirim. 31 Mart’ta vatandaş
bizi tercih etti. Ben bu tip siyasi
polemiklere girmek yerine, ona
ayıracağım vakti giderim 10 va-
tandaşımın derdini dinler çözüm
olmaya çalışırım. O daha doğru-
dur. Beni siyasi polemiklere çek-
meye çalışanlar iyi bilsin; benim
onlara ayıracak vaktim yok. ben
halkımla birlikteyim. 31 Mart
2029’da bir tane daha seçim
var. Çıkarız teraziye halkımız
kimi tercih ederse. Ama bugün-
lerde kendisine alan açmak için
bu tip söylemlerde bulunup
benim vaktimi kimse alamaz.
Ben halkımla birlikte vakit geçiri-
yorum.”

Manisa Büyükşehir Belediye Başkanı Ferdi Zeyrek, BYD’nin fabrikasında istihdam edilmek üzere Manisa’ya
gelecek 2 bin 500 Çin vatandaşı için kurulacak olan sokağın yerini açıkladı… Zeyrek, detaylı bilgiler de verdi

5M Migros yıkılıyor
Çin sokağı kuruluyor!
Manisa’da Çinliler için kurulacak sokağın yeri belli oldu. Manisa Büyükşehir Belediye Başkanı Ferdi Zeyrek, Ma-
nisa’nın gündemindeki Çin sokağına ilişkin açıklama yaptı. Başkan Zeyrek şöyle konuştu: “BYD’nin gelmesi ile bir-
likte Manisa’mıza yaklaşık 2 bin 500-3 bin Çinli gelecek. Gelecek Çinlilerin yüksek gelirli olacağı, beyaz yakalı
olacağı ifade ediliyor. Biz onların altyapılarını hazırlamazsak onlar da başka şehirlere gidecek. Onların paralarının
Manisa’da kalabileceği bir Çin sokağı yapmak istiyorum. Çin sokağının içinde kendi yemek alanları, eğlence alan-
ları, barınma alanları olacak. Şehirden tecrit edilmiş bir mahalleden bahsetmiyorum. Çünkü Çinlilerin kültürü ile Ma-
nisalıların kültürü bir noktada kucaklaşmak zorunda kalacak. İç içe yaşayacakları bir alan oluşturmayı düşünüyorum.
Bunun da yeri 5M Migros’un olduğu yere, altı AVM, üstü konut olan projelerini tasarladım. O AVM’nin bir sokağını
Çin sokağı yapmak istiyorum. Bu bir başlangıç olacaktır. Bundan sonra da Çinlilerin sayısı arttıkça ilave olabilir.”

Eski dönem Manisa Büyükşehir Belediye Başkanı Cengiz
Ergün ile ilgili yolsuzluk dosyaları ve Cengiz Ergün’le görüşüp
görüşmediğine ilişkin soruya yanıt veren Başkan Zeyrek şöyle
konuştu: “8 tane büyük yolsuzluk dosyasında her şey belir-
lendi. Teftiş Kurulu’muz hazırladı ve savcılığa gönderiyor.
Bunun daha devamı da gelecek. Eğer ki bu kurumun bir kuru-
şuna kim zarar verdiyse ifadesini versin. Suçludur hakim ce-
zasını verir, suçsuzdur beraatını verir ama benim burada
görevim bunların arkasında Spil Dağı gibi durmak. Bu yolsuz-
lukları kim yaptıysa karşılarında Spil Dağı gibi duracağım. 

Cengiz Ergün 5 katlı yerlerini haksız bir şekilde 15 kata çı-
kardı. Öndeki yeşil alanı, aradaki yolu kaldırdı. Biz yaptığımız
yeni planda hakkı olan 5 katı verdik. Biz orayı yeşil alan da
ilan edebilirdik ama bu da Cengiz Ergün’e haksızlık olurdu.
Cengiz Ergün’ün oradaki hakkı 5 kattı, biz de bunu verdik. 

Cengiz Başkanla sağ olsun Cumhuriyet Kavşağı’nın açılı-
şına davet ettim kendisi de geldi. Manisa için düzgün bir fo-
toğraftı. Belirli mekânlarda da denk geliyoruz, karşılıklı
konuşuyoruz. Hatta kendisini belediyeye de davet ettim, ‘Gel’
dedim ‘Başkan, senden kalan işler hangisidir, bunları birlikte
oturup planlayalım.’ Çünkü şehrimize 15 yıl hizmet etmiş olan
biridir. Hatta dün akşam bir yerde yine ayaküstü bir sohbet
ettik. Mehmet Çerçi ve Ömer Faruk Çelik’i de arıyorum, bele-
diyeye davet ediyorum. Eğrisiyle doğrusuyla kente hizmet
etmiş insanlar. Görüşmelerimiz devam ediyor ve edecek de
bence bir sorun yok”

“Cengiz Ergün ile
görüşmelerimiz 
devam edecek”

“Cengiz Ergün ile
görüşmelerimiz 
devam edecek”

Manisa-izMir arasında Büyükşehir otobüsleriyle yolcu
taşımacılığı yapılmasına ilişkin açıklamaları sorulan Manisa
Büyükşehir Belediye Başkanı Ferdi Zeyrek, Manisa Seyahat’in
yolcuları pahalıya taşıdığına vurgu yaptı. Başkan Zeyrek, “Ma-
nisa-İzmir arası 36 kilometre. 125 TL’ye yolcu taşıyorlar. Ben
Gölmarmara’dan Salihli’ye yolcu taşıyorum 39 km 80 TL. Ma-
nisa Seyahat’e diyorum ki gelin bu fiyatları indirelim. Eğer bu
fiyatlarda indirim yapmazsa, İzmir Büyükşehir Belediye Baş-
kanıyla abi-kardeş gibi sorunları ortak masada çözdüğümüz
bir siyasal bağımız var. O zaman Manisa Büyükşehir Beledi-
yesi olarak İzmir’e biz taşımacılık yaparız. Benim buradaki
amacım halkımızın yanında olmak, onların bu derdini duyup
da ben onlara sağır olamam. Halkımızın böyle bir sorunu var.
Manisa- İzmir arası ulaşım çok pahalı. Ya Manisa Seyahat fi-
yatını düşürecek ya biz İzmir’e seferler koyacağız. Bunun
başka bir çözümü yok. Manisa Seyahat yetkililerine şöyle de
bir şey söyledim, sizinle de paylaşayım. Kişi başı 20 TL bele-
diye versin, 20 TL siz indirim yapın. 40 TL fiyatı düşürelim.
125 TL olan fiyat 85 TL’ye gelsin, siz hizmet etmeye devam
edin. Bence çok mantıklı bir teklif. Ama kabul görmezse de
Manisa Büyükşehir’in otobüslerini İzmir yolunda görürsünüz.
Muhtemelen bir hafta 10 gün içerisinde çözülür” dedi. 

Manisa Seyahat’e gözdağı: 
“Ya fiyatları çekin ya da büyükşehir 
otobüsleri izmir yoluna çıkacak”
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Kasım 2024 enflasyon rakamları açıklandı
tüKetici Fiyat Endeksi

(TÜFE), kasımda aylık bazda
yüzde 2,24, Yurt İçi Üretici
Fiyat Endeksi (Yİ-ÜFE) yüzde
0,66 artış gösterdi. Yıllık enflas-
yon tüketici fiyatlarında yüzde
47,09, yurt içi üretici fiyatla-
rında yüzde 29,47 olarak kayıt-
lara geçti.

Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK) verilerine göre, kasımda
12 aylık ortalamalar dikkate
alındığında tüketici fiyatları
yüzde 60,45, yurt içi üretici fi-
yatları yüzde 42,6 arttı.

Aylık bazda TÜFE yüzde
2,24, Yİ-ÜFE yüzde 0,66 artış
gösterdi.

TÜFE, kasımda geçen yılın
aralık ayına göre yüzde 42,91,
geçen yılın aynı ayına kıyasla
yüzde 47,09 oldu. Yİ-ÜFE ise
Aralık 2023'e göre yüzde
28,01, geçen yılın kasım ayına
kıyasla yüzde 29,47 olarak be-
lirlendi.

Böylece TÜFE, yıllık bazda
Haziran 2023'ten, Yİ-ÜFE de
Mart 2021'den bu yana en
düşük oran olarak kayıtlara
geçti. TÜFE, Haziran 2023'te
yüzde 38,21, Yİ-ÜFE de Mart
2021'de yüzde 31,2 olarak he-
saplanmıştı.

BeKlentiler
AA Finans Enflasyon Bek-

lenti Anketi'ne katılan 15 eko-
nomist, kasım ayında TÜFE'nin
yüzde 1,98 artacağını öngörm-

üştü. Ekonomistlerin kasım ayı
enflasyon beklentilerinin ortala-
masına göre yıllık enflasyonun
yüzde 46,71'e ineceği öngörü-

lüyor.
yi-üfe, KAsımDA 

yıllıK BAzDA 
mADenciliK ve tAş 

ocAKçılığınDA yüzDe 
38,01, imAlAttA yüzDe 

31,31 yüKselDi
Yurt İçi Üretici Fiyat Endeksi

(Yİ-ÜFE), kasımda, yıllık bazda
madencilik ve taş ocakçılığında
yüzde 38,01, imalatta yüzde
31,31, elektrik, gaz üretimi ve
dağıtımında yüzde 4,65, su te-
mininde yüzde 42,11 artış gös-

terdi.
Türkiye İstatistik Kurumu

(TÜİK) verilerine göre, Yİ-ÜFE,
kasımda bir önceki aya kıyasla

yüzde 0,66, geçen yılın aralık
ayına göre yüzde 28,01, geçen
yılın aynı ayına kıyasla yüzde
29,47 ve 12 aylık ortalamalara
göre yüzde 42,6 yükseldi.

Sanayinin 4 sektörünün yıl-
lık değişimleri, madencilik ve
taş ocakçılığında yüzde 38,01,
imalatta yüzde 31,31, elektrik,
gaz üretimi ve dağıtımında
yüzde 4,65, su temininde
yüzde 42,11 artış yönünde
oldu.

Ana sanayi gruplarının yıllık

değişimleri incelendiğinde, ara
mallarında yüzde 29,4, daya-
nıklı tüketim mallarında yüzde
37,15, dayanıksız tüketim mal-

larında yüzde 40,3, enerjide
yüzde 8,15 ve sermaye malla-
rında yüzde 30,94 yükseliş gö-
rüldü.

Sanayinin 4 sektörünün
aylık değişimlerine bakıldı-
ğında, madencilik ve taş ocak-
çılığında yüzde 1,15, imalatta
yüzde 1,07, su temininde
yüzde 1,14 artış gerçekleşirken
elektrik, gaz üretimi ve dağıtı-
mında yüzde 3,58 azalış kayıt-
lara geçti.

Ana sanayi gruplarının aylık

değişimleri incelendiğinde ara
mallarında yüzde 0,64, daya-
nıklı tüketim mallarında yüzde
1, dayanıksız tüketim malla-
rında yüzde 2,21, sermaye
mallarında yüzde 0,62 artış
görülürken enerjide yüzde
2,32 düşüş gerçekleşti.

tüfe'De AnA hArcAmA
GruplArınDA, KAsımDA 

en yüKseK
Artış yıllıK 

BAzDA yüzDe 92,49 ile
eğitim GruBunDA olDu

Tüketici Fiyat Endeksi'nde
(TÜFE) yer alan ana harcama
gruplarında, kasımda, yıllık
bazda en yüksek artış yüzde
92,49 ile eğitim grubunda
oldu.

Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK) verilerine göre, TÜ-
FE'de kasımda bir önceki aya
oranla yüzde 2,24, geçen yılın
aralık ayına göre yüzde 42,91,
geçen yılın aynı ayına kıyasla
yüzde 47,09 ve 12 aylık orta-
lamalara göre yüzde 60,45
artış gerçekleşti.

Ana harcama grupları itiba-
rıyla kasımda bir önceki aya
göre giyim ve ayakkabıda
yüzde 0,25, alkollü içecekler ve
tütünde yüzde 0,04 azalış gö-
rüldü. Kasımda aylık bazda ar-
tışın en yüksek olduğu ana
grup ise yüzde 5,1 ile gıda ve
alkolsüz içecekler olarak he-
saplandı.

yıllıK Değişimler
Kasımda geçen yılın aynı

ayına göre en az artış gösteren
ana grup, yüzde 26,24 ile ulaş-
tırma oldu.

Buna karşılık, geçen yılın
aynı ayına göre artışın en yük-
sek olduğu ana grup ise yüzde
92,49 ile eğitim olarak belir-
lendi.

Endekste kapsanan 143
temel başlıktan 27'sinde düşüş
gerçekleşirken, 10'unda deği-
şim olmadı, 106'sında ise artış
görüldü.

özel KApsAmlı tüfe 
GösterGeleri

İşlenmemiş gıda ürünleri,
enerji, alkollü içkiler ve tütün
ile altın hariç TÜFE'deki deği-
şim, kasımda bir önceki aya
göre yüzde 1,54, geçen yılın
aralık ayına göre yüzde 42,28,
geçen yılın aynı ayına göre
yüzde 45,68 ve 12 aylık orta-
lamalara göre yüzde 60,56
olarak gerçekleşti.

Özel kapsamlı tüketici fi-
yatları endeksi göstergelerine
bakıldığında kasımda aylık
bazda en az yükseliş yüzde
1,43 ile "işlenmemiş gıda, al-
kollü içecekler ve tütün ürün-
leri hariç TÜFE" göstergesinde
oldu.

Yıllık bazda en yüksek artış
ise yüzde 47,4 ile "alkollü içe-
cekler ve tütün hariç TÜFE"
göstergesinde kaydedildi. AA

Emtia piyasasında tarife sarsıntısı gerçekleşti
ABD'nin seçilmiş baş-

kanı Donald Trump'ın ge-
lecek dönemde bazı
ülkelere tarife uygulayabi-
leceğini belirtmesiyle artan
endişeler geçen hafta
emtia fiyatlarını baskıladı.

Dünya genelinde artan
siyasi ve jeopolitik gerilim-
ler emtia piyasasında fi-
yatlamaları zorlaştırıyor.

Trump'ın, başkanlık
görevini devraldığında
Meksika ve Kanada'dan
gelen tüm ürünlere yüzde
25, Çin'den gelen ürünlere
ise ilave yüzde 10 gümrük
vergisi uygulayacağını du-
yurdu.

Bu durumun dünya ge-
nelinde imalat sanayini
olumsuz etkileyebileceği
ve baz metallere olan ta-
lebi azaltabileceği endişesi
satış baskısının güç ka-
zanmasına neden oldu.

Analistler, enflasyonla
mücadele kapsamında
merkez bankalarının uzun
süre politika faizlerini son
yılların en yüksek seviye-
sinde tutmasının ardından
başlayan gevşeme süreci-
nin devam ettiğini kayde-
derek, Trump'ın
politikalarının söz konusu
mücadeleyi sekteye uğra-
tabileceği riskinin de yatı-
rımcıları endişelendirdiğini
ifade etti.

Buna karşın, ABD'nin
uygulayacağı olası tarifeler
karşısında şu ana kadar
herhangi bir ülkenin olum-
suz açıklamasının bulun-
madığını vurgulayan
analistler, yeni bir ticaret
savaşı döngüsünün başla-
mama ihtimalinin piyasa-
lardaki satış baskısını
törpülediğini bildirdi.

Gümüş KAsım
AyınDA son 14 Ayın 

en Kötü
performAnsını

serGileDi
Çin'in Hunan Eyale-

ti'nde, dünyanın en büyük
altın yataklarından biri
keşfedilirken, bu rezervin,
altın fiyatları üzerinde uzun
vadeli etkileri olabileceği
belirtiliyor.

Altının ons fiyatı, hafta
başında İsrail ile Lübnan
arasındaki ateşkes haber-
leriyle beraber değer kay-
bederken, İsrail’in
perşembe günü Güney
Lübnan’da şüpheliler bu-
lunduğunu bildirerek
ateşkesin ihlal edildiğini
açıklaması, güvenli liman
olarak görülen altının fiya-
tını pozitif etkiledi.

Dolar endeksinin bu
hafta değer kaybetmesi
ve artan jeopolitik geri-
limler, gümüşün ons fiya-
tının yükselmesine katkı
sağlamasına rağmen,
gümüş Kasım ayında son
14 ayın en kötü perfor-
mansını sergiledi.

Dünya Platin Yatırım
Konseyi (WPIC), artan
geri dönüşüm oranları ve
talepteki yüzde 1'lik dü-
şüşe rağmen, maden arzı-
nın kısıtlı kalması
nedeniyle küresel platin
piyasasının 2025 yılında
üst üste üçüncü kez açık
vereceğini açıkladı.

Öte yandan, paladyum
fiyatları, son haftalarda
Rusya'ya yönelik olası
yaptırımların arzı etkileye-
ceği spekülasyonlarıyla
önemli dalgalanmalar ya-
şadı.

Rus madencilik şirketi
Nornickel ise hidrojen
sentezi gibi yeni teknoloji-
lerin, elektrikli araçların
yükselişi nedeniyle azalan
tüketime rağmen Çin'in
paladyum talebini sürdü-
receğini tahmin ederken,
Çin'deki üniversiteler ve

endüstriyel ortaklarla, pa-
ladyumun hidrojen üretimi
ve su arıtımı gibi yeni kul-
lanım alanları üzerine pro-
jeler yürütüyor.

Ons bazında altın
geçen hafta yüzde 2,4
gümüş yüzde 1,9, platin
yüzde 1,8, paladyum
yüzde 3,1 değer kaybetti.

ABD'nin 47. başkanı
seçilen Donald Trump'ın
Kanada, Meksika ve
Çin'den ithalata yönelik
yüzde 25 ve yüzde 10'luk
tarifeleri, bu ülkelerin üre-
tim sektörlerini ve ekono-
milerini etkileyebileceği
endişesiyle baz metallerin
fiyatlarının düşmesine
neden oldu.

Bir diğer taraftan ana-
listler, ABD ile artan ticaret
gerilimleri nedeniyle Çin'in
hurda bakır ithalatının
önemli ölçüde azalmasını
beklendiğini belirtirken,
Trump'ın Çin ithalatına yö-
nelik tarife ve vergilerinin,
Çinli ithalatçıların ABD'den
hurda bakır alımını durdur-
masına neden olabilece-
ğini bu durumun da Çin'in
hurda bakır ithalatını azal-
tarak rafine bakır kullanı-
mını artırabileceğini
söyledi.

Öte yandan, Avustral-
ya'nın en büyük şirketi
BHP, demir cevheri tale-
bindeki düşüşe yanıt ola-
rak bakır üretimine
yönelttiğini belirten ana-
listler, Avustralya'daki
büyük projeler de dahil
olmak üzere küresel çapta
önemli yatırımlar planladı-

ğını ancak Avustralya hü-
kümetinin enerji yatırımları
ve işgücü politikalarının,
bu stratejiyi zorlaştırabile-
ceğini belirtti.

Endonezya ise bakır,
altın, kalay ve nikel gibi
doğal kaynaklarının sür-
dürülebilirliğini sağlamak
amacıyla madencilerin
çevresel düzenlemelere
ve diğer kurallara uyu-
munu gözden geçirmeyi
planlarken bu incelemele-
rin üretim kotalarını etki-
leyebileceği ve nikel
arzında değişikliklere yol
açabileceği fiyatlar üze-
rinde etkili oldu.

Baz metallerde tezgah
üstü piyasada geçen
hafta fiyatlar libre bazında
alüminyumda yüzde 1,9
ve nikelde yüzde 1,1 aza-
lırken, bakır yüzde 0,4
kurşun yüzde 2,8, çinko
yüzde 3,2 arttı.

Brent petrol, hafta ba-
şında gelen İsrail ve Lüb-
nan arasındaki ateşkes
haberinin ardından yaşa-
nan düşüşü, ateşkes ihlali
suçlamalarının etkisiyle
kısmen telafi etti.

Öte yandan, analistler
OPEC+, üretim politikala-
rını görüşmek üzere plan-
lanan toplantısını 1
Aralık'tan 5 Aralık'a ertele-
mesinin piyasalarda belir-
sizliğe yol açarak fiyatları
arttırdığını kaydetti.

Doğal gaz fiyatları ABD
ve Avrupa'daki değişken
hava koşulları nedeniyle
dalgalı seyretti.

Asya ülkelerinde ise sı-

vılaştırılmış doğal gaz
(LNG) talebi, kış mevsimi-
nin yaklaşmasıyla artış
gösterirken, özellikle Çin
ve Japonya'nın LNG itha-
latındaki artış, küresel
LNG fiyatlarını da yukarı
yönlü baskı yapıyor.

Bu gelişmelerle bera-
ber Brent petrolün varil fi-
yatı haftayı yüzde 3,1
düşerken, New York Tica-
ret Borsası'nda işlem
gören doğal gazın İngiliz
termal birimi (MMBtu) cin-
sinden fiyatı da yüzde 0,1
azalışla tamamladı.

BuğDAy DA sAtış 
BAsKısı AzAlDı

Analistler Avrupa piya-
salarında işlem gören Eu-
ronext buğday
kontratlarında, yatırımcıla-
rın Avrupa’daki kötü hava
koşulları ve artan küresel
talep belirsizliği nedeniyle
kısa pozisyonlarını azalttı-
ğını, ancak kısa pozisyon-
ların hala yüksek
olmasının, piyasa oynaklı-
ğının süreceğini işaret etti-
ğini belirtti.

Öte yandan, Tunus,
100 bin ton ve Cezayir
150 bin ton buğday alımı
yaptı. 

Bu alımlar, Aralık ve
Ocak aylarında teslim edi-
lecek ve yerel üretimdeki
düşüşü telafi etmek için
kullanılacak. Bu alımların
yerel stokları artırarak fiyat
dalgalanmalarına karşı ko-
ruma sağlaması bekleni-
yor.

Avrupa Birliği, 24
Kasım haftasında 91 bin
201 ton soya fasulyesi
ithal ederek geçen yılın
üzerine ithalat gerçekleş-
tirdi.

Geçtiğimiz hafta başı
ABD Tarım Bakanlığı
(USDA), Meksika’nın 2024
ve 2025 yılı için 364 bin
792 metrik ton ve 2025 ve
2026 yılı için 89 bin 298
metrik ton olmak üzere
toplam 454 bin 90 metrik
ton mısır satın aldığını
açıkladı.

Geçen hafta Chicago
Ticaret Borsası'nda kile

başına fiyatlar buğdayda
yüzde 2,7 mısır yüzde 0,5
azalırken, soya fasulye-
sinde yüzde 0,7 ve pi-
rinçte yüzde 0,5 arttı.

KAhve 47 yılın 
en yüKseK 

seviyesine ulAştı
Kahve fiyatlarında,

Brezilya'daki olumsuz
hava koşulları, Viet-
nam'daki düşük üretim ve
üç yıllık arz açığı fiyatları
yukarı taşırken, Avrupalı
alıcılar yeni Avrupa birliği
(AB) ormansızlaştırma ya-
salarına uyum sağlamak
için çekirdekleri vaktinden
erken satın alıyor.

Bazı Brezilyalı çiftçilerin
bu yılın mahsulünü teslim
etmeyi ertelemeleri, arz sı-
kışıklığına ve alıcıların fi-

nansal kayıplarına neden
oldu. Öte yandan, Hindis-
tan'ın 2024 ve 2025 yılı
için şeker fabrikalarının
etanol üretim kısıtlamala-
rını kaldırması şeker fiyat-
larını baskı altında
bırakırken bu durumun
Hindistan'ın şeker ihracat
kısıtlamalarını uzatabile-
ceği anlamına geliyor.

ABD'de faaliyet göste-
ren emtia borsası Inter-
continental Exchange'de
ise libre bazında fiyatlar,
şekerde yüzde 1,3 azalır-
ken, pamukta yüzde 1,4
yükseldi. Kahve ise geçen
hafta yüzde 6 değer kaza-
narak 47 yılın zirvesine
ulaştı. Kakaonun ton ba-
şına fiyatı haftayı yüzde
3,38 artışla tamamladı. AA

Genel Yayın Yönetmeni

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü

ERTAN KORKMAZ

ESRA KALE

Yönetim Merkezi : Merkezefendi Mh. Mimar Sinan Bulvarı No:107/A Manisa
İletişim Numarası : 0 (236) 211 53 45 - 0542 211 53 45
e-mail : manisaolaygazetesi45@hotmail.com
web: : www.manisakulishaber.com
UETS : 25929-68395-43454

ABONE 
ÜCRETLERİ

6 Aylık: 700 TL
Yıllık   : 1300 TL ZAYi iLANI: 300 TL

Yerel süreli yayın

Basım Yeri       : İHLAS GAZETECİLİK A.Ş
Adres : Fatih Mah. 1199 Sokak No: 1/7 Sarnıç-Gaziemir/ İZMİR 
Tel    : 0.232.281 45 30
LİDER AJANS 
VE DAĞITIM   : 0.507.607.90.47

: Burhan AKDEMİR
: Neslihan AKÖZGÜR

: Pelin UĞURLU YILMAZ
: Evren KASIRGA

Muhabir
İstihbarat     

Sayfa tasarım
Magazin

Yazar : Cansu MERİÇ

BOYUT SİYAH-BEYAZ RENKLİ
ÇEYREK 1750 TL   + KDV 2500 TL  +KDV
YARIM 2500 TL   + KDV 3500 TL + KDV
TAM 3500 TL   + KDV 6000 TL + KDV

SÜRMANŞET
2750 TL + KDV

LOGO YANI
1400 TL + KDV

LOGO ALTI
2000 TL + KDV

4 Aralık 2024 ÇarşambaSayı: 5946

*1 Ocak 2024 tarihi itibari ile geçerli olacak reklam ücretleridir.

MEDİ Medya Reklam Yönetim Danışmanlık İletişim Hizmetleri 
San. ve Tic. Ltd.Şti. adına

İMTİYAZ SAHİBİ
MEVLÜT AKTAN

Yıl: 15

RESMi iLAN
Sütun/cm. 140,00 TL
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Ev ve aile konularında sorumluluklarınızı ön plana ala-
bilirsiniz. Aile üyelerinden beklenmedik bir destek ala-
bilir veya evinizle ilgili uzun süredir düşündüğünüz bir
yeniliği hayata geçirebilirsiniz. 

Yaratıcılığınız tavan yapıyor! Romantik ilişkilerinizde sıra
dışı bir heyecan yaşayabilirsiniz. Hobilerinize veya sanat-
sal projelerinize odaklanarak kendinizi ifade edebilirsiniz.
Bugün, eğlenerek ilham almanın tadını çıkarın.

Günlük işlerinizi organize etmek ve sağlığınızla ilgili
yeni kararlar almak için ideal bir gün. Bu, daha verimli
ve düzenli bir çalışma düzeni oluşturmanıza yardımcı
olacak.

İkili ilişkilerinizde sorumluluklar ve bağlılık temaları öne
çıkıyor. Partnerinizden veya iş ortaklarınızdan sizi şaşırta-
cak bir teklif alabilirsiniz. Bugün, ilişkilerdeki dengeleri
sağlam temellere oturtmak için doğru bir zaman.

Maddi kaynaklarınızı veya ortak gelirlerinizi yeniden dü-
zenleyebilirsiniz. Beklenmedik bir ödeme veya gelir sizi
rahatlatabilir. Duygusal olarak derinleşmek ve kendi içsel
dönüşümünüze odaklanmak için güçlü bir gün.

Uzak seyahatler, eğitim veya inançlarla ilgili konular gün-
deme gelebilir. Hayatınıza yeni bir vizyon katacak bir fırsatla
karşılaşabilirsiniz. Bugün, ufkunuzu genişleten bir konuşma
veya ilham veren bir deneyim yaşayabilirsiniz.

Kariyerinizde parlamak ve sorumluluklarınızı yerine geti-
rerek dikkat çekmek için güçlü bir gün. Üstlerinizden
beklenmedik bir destek alabilir veya uzun vadeli bir he-
definize ulaşma yolunda somut bir adım atabilirsiniz.

Sosyal çevreniz ve arkadaş gruplarınızla ilgili sürpriz
gelişmeler yaşanabilir. Geleceğe dair planlarınıza
yeni bir bakış açısı ekleyerek bunları daha sağlam te-
meller üzerine inşa edebilirsiniz. 

Kendi iç dünyanıza çekilmek ve içsel yolculuğunuza
odaklanmak için ideal bir gün. Geçmişten gelen bir
meseleye farklı bir bakış açısıyla yaklaşabilir ve bunu
şifalandırabilirsiniz. 

Kendi ihtiyaçlarınızı ve hedeflerinizi önceliklen-
direbileceğiniz bir gün. Kişisel tarzınızı yenileye-
bilir veya hayatınızda köklü bir değişiklik yapma
cesareti bulabilirsiniz. 

Beklenmedik bir kazanç veya bütçe düzenle-
mesi, sizi daha güvende hissettirebilir. Bugün,
değerlerinize sahip çıkmak ve kendinize olan gü-
veninizi artırmak için fırsatlarla dolu.

Yakın çevrenizle iletişim trafiğiniz artabilir. Kardeşler
veya komşularla beklenmedik bir konuşma, yepyeni
bir bakış açısı kazandırabilir. Yazılı veya sözlü bir pro-
jede yenilikçi bir fikir ortaya koyabilirsiniz. 

Gazzeli kolaj sanatçısı, eserleri ile Filistin 
davasını dünyaya duyurmaya çalışıyor

FİlİStİNlİ kolaj sanatçısı Meysa Yusuf, İsrail'in
Gazze Şeridi'ne saldırılarında atölyesinin de içinde
bulunduğu evi yıkılmasına rağmen enkaz altından
çıkardığı çeşitli malzemeleri dönüştürerek sanat ça-
lışmalarına devam ediyor.

İsrail'in Gazze Şeridi'ne 7 Ekim 2023'te başlat-
tığı yıkıcı saldırılarından önce bölgenin orta kesimin-
deki Deyr Belah kentindeki evinde sanatsal
çalışmaları için atölye kuran Meysa (40), soykırımın
hayatını nasıl değiştirdiğini ve yıkımın ortasında
devam ettiği sanat serüvenini AA muhabirine an-
lattı.

Hemşirelik diplomasının yanı sıra güzel sanatlar
fakültesinden mezun olan ve modern sanatlardan
"kolaj" alanda uzmanlaşan Meysa, "İsrail ordusu,
geçen ağustos ayında evimizin yüzde 85'ini yıktı.
Yıkılan kısımda 'benim dünyam' olarak nitelendirdi-
ğim atölyem de vardı. Resimlerim ve sanat malze-
melerim enkaz altında kaldı." dedi.

Yaptığı sanat eserleri ile Filistinlilerin sesini dün-
yaya duyurmaya çalışan üç çocuk annesi Filistinli
sanatçı, İsrail'in tahliye uyarısı üzerine evlerini alela-
cele terk etmek zorunda kaldıklarını; yıkılan ve ateş
altında kalan evinden hiçbir şey alamadan çıktıkla-
rını söyledi. Meysa, İsrail saldırısında kolaj tekniğiyle
yaptığı eserlerinin enkaz altında kaldığını belirterek,
"Enkaz altından çıkardığım tablolar artık kullanılır
durumda değiller. Bu işlerimle yurt içi ve yurt dışın-
daki sergilere katılmıştım." diye konuştu.

Sanat yolculuğuna bundan 14 yıl önce başladı-
ğını ifade eden Meysa, İsrail saldırılarından önce
kurduğu atölyesinin çok güzel olduğunu, ihtiyacı
olan tüm malzemelerin bulunduğunu kaydetti.

Meysa, zamanında çalışmaları için mali destek
de aldığını, bu sayede atölyesini de kendi imkanları
dahilinde donattığını, bugün ise boya ve fırçalarını
enkaz altından çıkarmaya çalıştığını ancak yaşadık-
ları büyük yıkıma ve kayıplara rağmen çalışmalarına
devam etme kararı aldığını belirtti.

Bunun için de enkazın altından kurtarabildiği ku-
maşlar ve malzemeler ile atıklardan bulabildiği kağıt
ve kartonları kullandığını aktaran Meysa şunları söy-
ledi: "İsrail soykırımı nedeniyle yaşananları dünyaya
duyurmak için sanat kariyerime devam etmeye
karar verdim. Saldırılar sırasında yaşanan olayları
resmederken, aktarırken kolaj tekniği kullanıyorum.
Çalışmalarımı çeşitli çevresel malzemeler kullanarak
üretiyorum."

"Etrafımda kağıt, karton ve kumaş parçalarından
ne varsa çalışmalarımda kullanmak üzere dönüştü-
rüyorum." diyen Meysa, Ürdün, Kuveyt, Lübnan,
Mısır, Cezayir, Fas ve Almanya Fransa ve İngiltere
gibi ülkelerde yerel ve uluslararası düzeyde çok sa-
yıda sanat sergisine katıldığını kaydetti.

Meysa ayrıca Türkiye'de Cumhurbaşkanlığı İleti-
şim Başkanlığı gözetiminde düzenlenen bir sergide
yaklaşık 10 yıllık çalışmalarını sergileme imkanı bul-
duğunu dile getirdi.

İsrail saldırıları ve işgali nedeniyle Filistinlilerin
çadırlardaki yaşamını anlatan bir tablo üzerinde ça-
lıştığını ifade eden Meysa, enkaz altından çıkardığı
kumaş parçalarını keserek tablosuna yapıştırdığını
anlattı. AA

MANİSA'NIN Şehza-
deler ilçesindeki Gazi İlk-
okulunda eğitim gören
özel öğrenciler, İsmet
İnönü Mesleki ve Teknik
Anadolu Lisesi Yiyecek
İçecek Bölümünde oku-
yan ablalarıyla okulun Yi-
yecek Atölyesinde hamur
açıp kurabiye yaptı.   

Sosyal sorumluluk
projeleriyle adından sıkça

bahsettiren İsmet İnönü
Mesleki ve Teknik Anadolu
Lisesi 3 Aralık Dünya En-
gelliler Gününde Gazi İlk-
okulunun özel öğrencilerini
ağırladı. Okulun Yiyecek
ve İçecek Bölümü öğret-
menleri Can Aydın ve
Özlem Turan ile bölüm öğ-
rencileri Gazi İlkokulu
Müdür Yardımcısı Yeliz
Buluş, Özel Eğitim Öğret-

menleri Figen Şimşek, Bil-
gen Öztürk, Ceren Çam
Eyüboğlu ve Gülden Aydın
ile birlikte özel öğrencileri
misafir etti. İsmet İnönü
Mesleki ve Teknik Anadolu
Lisesi Yiyecek Atölyesinde
ablalarıyla birlikte hamur
açıp kurabiye yapan özel
öğrenciler unutamayacak-
ları bir deneyim yaşarken,
ablalarıyla birlikte yaptık-
ları kurabiyeleri daha
sonra afiyetle yedi.  İHA

Özel öğrenciler liseli ablalarıyla
mutfağa girdi   
Özel öğrenciler liseli ablalarıyla
mutfağa girdi   

3 ArAlIk Dünya En-
gelliler Günü dolayısıyla
Kula 80. Yıl Engelsiz
Yaşam Bakım, Rehabili-
tasyon ve Aile Danışma
Merkezi tarafından kut-
lama programı düzen-
lendi. Kula 80.Yıl Engelsiz
Yaşam Bakım, Rehabili-
tasyon ve Aile Danışma
Merkezi tarafından, 3
Aralık Dünya Engelliler
Günü dolayısıyla düzen-

lenen program, Kent
Meydanı'nda bulunan
Atatürk Anıtı'na çelenk
sunulması ile başladı. 

Kurumun çelenginin
sunulmasının ardından
engelli öğrenciler ve pro-
tokol üyeleri, rengârenk
balonları gökyüzüne bıra-
karak farkındalık oluş-
turdu. Daha sonra
programa katılan protokol
üyeleri ve engelli öğrenci-

ler, Selim Sabahat Palan-
duz Anadolu Lisesi
Bando Takımı eşliğinde
ilçe merkezinde farkında-
lık yürüyüşü gerçekleş-
tirdi. Salon programı ise
Kültür Merkezi'nde dü-
zenlendi. Saygı duru-
şunda bulunulması ve
İstiklal Marşı'nın okunma-
sıyla başlayan programda
günün anlam ve önemini
belirten konuşmayı Kula

80.Yıl Engelsiz Yaşam
Bakım, Rehabilitasyon ve
Aile Danışma Merkezi
Mehmet Artaç yaptı.

Konuşmanın ardından
engelli öğrenciler ve
kurum personelleri tara-
fından hazırlanan halk
oyunları gösterileri, pa-
rodi dans gösterisi, şiirle-
rin okunması, koro
gösterisi ve ‘Kabadayı’
isimli gösteriler sergi-
lendi. 

Büyük çoğunluğu en-

gelli öğrenciler tarafından
hazırlanan program, katı-
lımcılar tarafından büyük
beğeni topladı.

Düzenlenen prog-
rama, Kaymakam Ömer
Ahmet Özdemir, Kula Ha-
kimi Yeşim Özoluk, İlçe
Jandarma Komutanı Üs-
teğmen Bayram Yüksel,
İlçe Emniyet Müdürü Ali
rıza Gökmen, daire amir-
leri, kamu kurum ve kuru-
luş başkanları ve
vatandaşlar katıldı.  İHA

Kula'da 3 Aralık Dünya Engelliler Günü kutlandı   

MANİSA'NIN Kırkağaç
ilçesinde 3 Aralık Dünya
Engelliler Günü dolayısıyla
yürüyüş gerçekleştirildi.

Kırkağaç Engelliler
Derneği tarafından, engel-
lilere yönelik farkındalık
oluşturmak amacıyla dü-
zenlenen yürüyüş dernek
binasından başladı, 15
Temmuz Şehitler Meyda-
nı'nda sona erdi.

Etkinliğe Kırkağaç Kay-
makamı Zafer Oktay, Be-
lediye Başkanı Üstün
Dönmez, Dernek Başkanı

Yaşar Yılmaz, daire amir-
leri, sivil toplum kuruluşla-
rının temsilcileri, dernek
üyeleri ile vatandaşlar ka-
tıldı.

Her bireyin engelli
adayı olduğunu belirten
Kaymakam Oktay, "Engelli
kardeşlerimizin belirli gün-
lerde değil, her zaman
yanlarında olmalıyız. Onla-
rın günlük hayatta yaşa-
dıkları sorunları ve
sıkıntıları tespit edip gider-
mek bizim önceliğimizdir."
dedi. AA

Kırkağaç'ta Engelliler Günü için yürüyüş düzenlendi
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Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, "Temiz su kay-
naklarına erişim beka meselesi-
dir. Pek çok alanda gecikme
telafi edilebilir ama su konu-
sunda gecikme telafisi imkan-
sız sonuçlar doğuracaktır"
dedi. Cumhurbaşkanı Erdoğan,
Beştepe Millet Kongre ve Kül-
tür Merkezi'nde Tarım ve
Orman Bakanlığınca düzenle-
nen Devlet Su İşleri (DSİ) tara-
fından yapımı tamamlanan 564
Tesisin Toplu Açılış Töreni'nde
konuştu. DSİ tarafından 77 şe-
hirde yapımı tamamlanan eser-
lerin hayırlara vesile olmasını
dileyen Erdoğan, 8'i baraj, 48'i
gölet, 1'i yer altı barajı, 115'i
sulama tesisi, 26'sı içme suyu
tesisi, 1'i hidroelektrik santral
ve 15 arazi toplulaştırma ve
tarla içi geliştirme hizmeti ile
350'si taşkın kontrol tesisi
olmak üzere toplam yatırım be-
deli 98 milyar lira olan eserlerle
185 milyon metreküp hac-
minde su depolama kapasitesi-
nin geliştirileceğini söyledi.

1 milyon 147 bin dekarlık
arazinin sulamaya açılacağını
belirten Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, şöyle konuştu: "Ayrıca yıl-
lık 224 milyon metreküp içme
suyu sağlamış, günlük 402 bin
metreküp içme suyu arıtma
kapasitesi ilave etmiş oluyoruz.
Yine 484 meskul mahal ve 348
bin dekarlık araziyi taşkın zarar-
larından koruyor, 128 milyon ki-
lovatsaat hidroelektrik enerji
üretiyor, 3 milyon 54 bin dekar
alanın tescilini yapıyoruz. Ta-
mamlanan 564 yeni tesisimizle
Türkiye ekonomisine yıllık 18
milyar lira tutarında ciddi bir
katkı vereceğiz. Bu projeler
arasında öne çıkan Yozgat
İnandır Barajı'nın, Mersin Sor-
gun Barajı'nın ve Isparta, Yeni-
şarbademli Şehit Gökhan Eriç
Barajı'nı açılışlarını da inşallah
birazdan canlı bağlantılarla ger-
çekleştireceğiz."

Erdoğan, milletin hizmetine
sunmaktan kıvanç duydukları

bu eserlerin hayata geçirilme-
sine vesile olan Tarım ve
Orman Bakanlığı, Devlet Su İş-
leri Genel Müdürlüğü ve yükle-
nici firmalarına ayrı ayrı
teşekkür ederek, işçisinden
mühendisine, bu yatırımların ta-
mamlanmasında sorumluluk
üstlenen, emek veren, alın teri
döken herkese şükranlarını
sundu.

"Tarİh bOYunCa
kurDuĞumuZ 

mEDEnİYET 
bahÇELErİnİ SuYLa 

YEşErTTİk"
Suyun hem inanç hem tarih

hem de kültür dünyasında ha-
yati bir yer tuttuğunu anımsa-
tan Erdoğan, şöyle devam etti:

"Öyle ki tarih boyunca kur-
duğumuz medeniyet bahçele-
rini suyla yeşerttik. Evlerimizi,
şehirlerimizi, meydanlarımızı
suyun bereketiyle şenlendirdik.
Camilerimizi, sokaklarımızı,
caddelerimizi su yollarıyla, çeş-
melerle, şadırvanlarla donattık.
Bahçelerimizi su kanallarıyla,
havuzlarla, fevvarelerle süsle-
dik. Su yollarının bakım ve in-
şasının yanında halka ücretsiz
su dağıtmak için su vakıfları
kurduk. Bunun da ötesine ge-
çerek, millet olarak aşkımızı,
tutkumuzu, sevdamızı suyla
anlattık, suya nakşettik.

Divan şiirimizin anıt isimle-
rinden Fuzuli, bakınız ne diyor.
'İşte peykanın gönül hecrinde
şevkum sakin et. Susuzam bir
kez bu sahrada. Benim için are
su.' Yani Kirpiğin iste gönül,
dinsin hicran özlemi. Susuz
kaldım bu çölde, benim için ara
su. O büyük şair, işte bu Su
Kasidesi ile Peygamber Efendi-
mize olan sevgi ve hürmetini
suyla, su gibi berrak bir dille
ifade etmiştir. Nakkaşlarımız,
hattatlarımız, ebruzenlerimiz
minyatürlerini, levhalarını, ebru-
larını yine su motifleriyle, su
kıvrımlarıyla süslemiştir. Dolayı-
sıyla su, hayatımızı idame ettir-
diğimiz bir nimet olma yanında

kültür kodlarımızda da baş kö-
şeyi ayırdığımız mümtaz bir
yere sahip olmuştur."

Erdoğan, günümüz dünya-
sında suyun kullanım alanıyla
birlikte stratejik öneminin de
arttığını ifade ederek, "Bizim de
tarım, enerji, ulaşım, gıda ve tu-
rizm gibi sektörler başta olmak
üzere artan su ihtiyacımız, üze-
rimizde daha fazla baskı oluş-
turuyor." dedi.

Bazı temel gerçekleri de
paylaşmak istediğini dile geti-
ren Erdoğan, "Dünyadaki
suyun yüzde 97,5'i deniz ve
okyanuslardaki tuzlu sulardan
oluşmaktadır. Yani dünyanın
3'te 2'si suyla kaplı olsa da in-
sanın kullanabileceği miktar
son derece kısıtlıdır. Geriye
kalan tatlı su miktarının da
ancak yüzde 1'lik bölümü kul-
lanılabilir durumdadır. Ulaşıla-
bildiğimiz temiz su kaynakları,
yeryüzündeki tatlı su potansi-
yelinin sadece yüzde 0,1'ini
teşkil ediyor." diye konuştu.

"Su, aZaLDıkÇa 
kıYmETİ Daha Da 

arTan bİr kaYnakTır"
Erdoğan, kaynakların bu

denli sınırlı olmasının suyu hem
son derece değerli hem de
stratejik bir kaynak haline getir-
diğine işaret ederek, sözlerini
şöyle sürdürdü:

"Fakat, ülkemiz dahil dün-
yanın birçok yerinde su, hala
sınırsız bir kaynak olarak algı-
lanmaya devam ediyor. Bu ta-

mamen yanlış, temelsiz ve teh-
likeli bir bakış açısıdır. Tam ak-
sine su, sınırsız olmak bir yana,
gün geçtikçe tükenen, kirlenen,
azalan, azaldıkça kıymeti daha
da artan bir kaynaktır. Küresel
ısınma, iklim değişikliği, kurak-
lık, çölleşme, plansız sanayi-
leşme ve kentleşme nedeniyle
su kaynaklarımız olumsuz etki-
leniyor. Tüm bunlarla birlikte,
hızlı tüketim kültürü ve su kirli-
liği gibi tehditler de kullanılabilir
temiz su kaynaklarının hızla eri-
mesine yol açıyor."

Erdoğan, su kaynaklarının
azalmasına sebep olan bir
başka önemli faktörün ise küre-
sel nüfus artışı olduğuna dikkati
çekerek, şunları kaydetti:

"50 yıl önce 4 milyar civa-
rında olan dünya nüfusu, bugün
8 milyarın üzerine çıktı. Ancak
nüfus artarken, yeryüzüne
düşen yağış miktarında her-
hangi bir artış yaşanmıyor. İklim
değişikliği su kaynaklarımızı
miktar ve kalite bakımından
olumsuz etkilerken; küresel
ısınma afetlerin sıklığını ve şid-
detini de artırmaktadır. Dikkat
ederseniz son yıllarda su bas-
kınları, seller, fırtınalar, orman
yangınları ve kuraklık gibi doğal
afetlerle daha sık karşılaşıyoruz.
Özellikle bizim de içinde yer al-
dığımız Akdeniz havzasındaki
ülkeler, iklim değişikliğinin yıkıcı
etkilerine en fazla maruz kalan
ülkelerdir. Geçtiğimiz bahar ve
yaz mevsiminde şu gerçeği he-

pimiz gördük, güney ve batı ille-
rimiz orman yangınlarıyla müca-
dele ederken kuzey
bölgelerimizdeki şehirlerimiz sel
felaketleriyle boğuşuyordu. Şair-
lere ilham veren ığıl ığıl yağan
yağmurların yerini, aniden bastı-
ran ve çoğu zaman su baskınla-
rına sebep olan şiddetli yağışlar
aldı. Tabiattaki düzen bozul-
dukça, nimetler de birer afete
dönüşmektedir."

Doğadaki bozulmanın temel
sebebinin, kaynakların hoyratça
kullanılması, bilinçsizce tüketil-
mesi olduğunu ve bunun arka-
sında da insanın tabiatla
kurduğu ilişkinin değişmesi ol-
duğunu söyleyen Erdoğan,
"Suyu, toprağı, havayı, ormanla-
rımızı fütursuzca sömürülecek
imkanlar değil, bizden sonra ge-
lecek nesillere teslim edeceği-
miz birer emanet olarak
görmemiz gerekiyor." değerlen-
dirmesini yaptı.

Erdoğan, bu konuda tedbir
alınıp bir an önce harekete ge-
çilmezse ileride karşılaşılacak
sorunların boyutlarının çok daha
büyük olacağına dikkati çekerek
şu ifadeleri kullandı:

"Açık söylüyorum, temiz su
kaynaklarına erişim, bir beka
meselesidir. Pek çok alanda ge-
cikme telafi edilebilir ama su ko-
nusunda yaşanacak en ufak bir
gecikme, telafisi imkansız so-
nuçlar doğuracaktır. Türkiye ola-
rak, bu anlayışla geniş bir
yelpazede kritik adımlar atıyo-

ruz. İklim kriziyle mücadeleye en
fazla destek veren ülkeler ara-
sındayız. Ağaçlandırma sefer-
berliği ve tasarrufu teşvik eden
kampanyalarımızla toplumsal
farkındalığı artırmaya çalışıyo-
ruz. Aynı şekilde 'Sıfır Atık' pro-
jemizle israfı önlemeyi,
kaynaklarımızı daha verimli kul-
lanmayı amaçlıyoruz. 2053 yılı
için belirlediğimiz net sıfır emis-
yon hedefimize ulaşıncaya
kadar bu mücadelemizi karar-
lıkla devam ettireceğiz."

Erdoğan, su güvencesinin
aynı zamanda gıda güvenliği
anlamına geldiğini belirterek "Su
yoksa tarım yok, gıda yok, bizi
ve canlıları hayatta tutacak, tu-
tunacak dalımız yok demektir.
Tarım ve gıda sektörü, suya en
fazla ihtiyaç duyulan, suyun en
yoğun şekilde kullanıldığı alanlar
olarak tebarüz ediyor. Gıda gü-
venliğimizi sağlamak için su
kaynaklarımızı etkin ve verimli
kullanmak, tasarruf etmek,
bizim için ihtiyaçtan da öte zo-
runluluktur." diye konuştu. 22
yılda yeni baraj ve göletler inşa
ederek 50 milyar metreküplük
suyu depoladıklarını ve depola-
nan su miktarını 184 milyar met-
reküpe çıkardıklarını ifade eden
Erdoğan, "24 milyon dekar alanı
sulamaya açarak sulama alanı-
mızı 72 milyon dekara çıkardık.
Tüm bu projelerle yıllık 200 mil-
yar lira tutarında zirai gelir artışı
sağladık. Arazi toplulaştırma-
sında büyük bir ilerleme kayde-
derek 76 milyon dekar alanda
toplulaştırma çalışması yaptık.
Yerli ve temiz enerji kaynağı
olan hidroelektrik santralleriyle
45 milyar kilovatsaatlik üretim
kapasitemizi 112 milyar kilovat-
saate çıkardık. İçme suyu te-
mini için '81 İl İçme Suyu
Eylem Planı' hazırlayarak 2040,
2050 ve 2071 yıllarına kadar
tüm illerimizin su ihtiyaçlarını
ayrı ayrı projelendirdik. Yeni
projelerimizle 3,4 milyar metre-
küp içme suyu temin ettik."
diye konuştu. aa

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Temiz su 
kaynaklarına erişim beka meselesidir



4 Aralık 2024 Çarşamba SAĞLIK 11

13 yaş altındaki çocukla-
rın sosyal medya kullanımına
kısıtlama getirilmesi gün-
demde. Yasaklamanın çocuk-
larda merak uyandırarak onları
bu yasakları aşmanın yollarını
aramaya yönlendireceğini be-
lirten Prof. Dr. Dilek Şirvanlı
Özen, “Bu nedenle, yasaklarla
birlikte çocuklara bilinçli sos-
yal medya kullanım alışkanlık-
larının kazandırılması
elzemdir” dedi.   

Prof. Dr. Dilek Şirvanlı
Özen, 13 yaş altına sosyal
medya yasağının bilinçlen-
dirme ve rehberlik ile destek-
lenmedikçe uzun vadeli
çözüm sunmayacağı görü-
şünde. 

Özen, amacın, çocukları
sosyal medyadan tamamen

uzaklaştırmak değil; onlara
güvenli ve sağlıklı bir kullanım
alışkanlığı kazandırmak olması
gerektiğini anlattı. "Çocuklar
duyduklarını değil, gördükle-
rini öğrenir" diyen Prof. Dr.
Özen, yetişkinlerin de sosyal
medya kullanımında çocuklara
rol model olması gerektiğini
vurguladı. 

bilinçli
kullanImIn önEmi 

Sadece yasaklayarak ço-
cukları sosyal medya kullanı-
mının olumsuz etkilerinden
korunmanın mümkün olmadı-
ğını söyleyen Prof. Dr. Dilek
Şirvanlı Özen, sosyal medya-
nın hem pozitif hem de negatif
yönleri olduğu gerçeğiyle ço-
cukların bilinçli bir şekilde
yönlendirilmesi için önerilerini

sıraladı: 
"Dijital okuryazarlık eği-

timi: Çocuklara sosyal med-
yada güvenli davranma,
içerikleri değerlendirme ve
mahremiyetlerini koruma be-
cerileri kazandırılmalı. 

Medya Okuryazarlığı Ders-
leri: Okullarda ve ebeveynlerin
rehberliğinde medya okurya-
zarlığı eğitimi verilmesi, ço-
cukların sosyal medyayı
anlamlı ve güvenli bir şekilde
kullanmalarına yardımcı olabi-
lir. 

Ebeveyn rehberliği: Ebe-
veynlerin, çocuklarıyla birlikte
sosyal medya kullanım planı
yapması ve hangi içeriklere ne
kadar süre erişebileceklerini
belirlemesi, çocukların doğru
karar verme becerisi geliştir-
mesine yardımcı olabilir. 

tEknolojik VE
EğitimsEl çözümlEr

Filtreleme sistemleri ve güven-
lik ayarları: Çocuklar için özel
tasarlanmış teknolojik çözüm-
ler kullanılabilir. 

Yaş doğrulama sistemleri:
Sosyal medya platformları,
yaş doğrulama sistemlerini
daha etkin hale getirerek
küçük yaş gruplarını koruyabi-
lir. Çocuklara yönelik içerikler:
Platformlar, çocuklar için daha
güvenli içerikler oluşturabilir. 

sosyal 
mEdyanIn risklEri 

Prof. Dr. Şirvanlı Özen,
sosyal medyanın çocuklar için
fırsatlar sunduğunu, ancak
yanlış veya kontrolsüz kullanı-

mın ciddi riskler doğurduğunu
belirtti: Kıyaslama ve düşük
benlik saygısı: Çocuklar, sos-
yal medyada gördükleri idea-
lize edilmiş yaşamlarla
kendilerini kıyaslayarak dep-
resyon ve kaygı gibi sorunlar
yaşayabilirler.

Dijital zorbalık: Çevrim içi
zorbalık, tehdit, alay veya dış-
lanma gibi davranışlarla ço-
cukların sosyal medya
deneyimini olumsuz etkileye-
bilir. 

Bağımlılık ve uyku bozuk-
lukları: Sosyal medyanın anlık
tatmin hissi, çocuklarda ba-
ğımlılığa yol açabilir ve fiziksel
aktiviteyi kısıtlayarak uyku dü-
zenlerini bozabilir.

Güvenlik sorunları: Kimlik
hırsızlığı, uygunsuz içeriklerle
karşılaşma ve yabancılar tara-
fından istismar gibi riskler, ço-
cukların dijital dünyada karşı
karşıya kalabileceği tehditler
arasında. 

EbEVEynlErin rolü 
VE çözüm önErilEri 
Ebeveynlerin sosyal

medya kullanımında çocukla-
rına rehberlik etmesi ve onlara
örnek teşkil etmesi büyük
önem taşıyor. Prof. Dr. Özen,
şu önerilerde bulundu: 

“Çocuklarla sosyal medya
kullanımına dair yargılayıcı ol-
madan konuşmak ve yaşadık-
ları olumsuzlukları anlamaya
çalışmak gerekiyor.

Sosyal medya kullanımına
sınırlamalar getirilirken, bu sü-
rece çocukların da dahil edil-

mesi, kuralların daha kolay
benimsenmesini sağlar.

Çocukların yaşlarına
uygun ve güvenlik önlemleri
bulunan platformları kullanma-
ları teşvik edilmelidir. Çocukla-
rın sosyal medyada
yaşadıkları olumsuz deneyim-
lere karşı duygusal destek
sağlanmalıdır.” 

çin, fransa, 
ingiltErE modEli 

uygulanabilir 
Altınbaş Üniversitesinden

Prof. Dr. Dilek Şirvanlı Özen
son olarak yurtdışı örneklerine
de değindi.

Dünyadaki sosyal medya
kısıtlama örnekleri, ülkelerin
toplumsal, kültürel ve yasal
yaklaşımlarına göre farklılık
gösterdiğine dikkat çekti. 

Bu tür düzenlemelerin ço-
cukların dijital dünyadaki risk-
lerden korunması amacıyla
yapılsa da uygulama biçimleri
ve başarılarının kültürel yapıya
bağlı olduğunu kaydetti.

Özen, “Türkiye’nin ken-
dine özgü kültürel yapısı göz

önüne alındığında, kısıtlamala-
rın yanı sıra eğitim, bilinçlen-
dirme ve sosyal medya
platformlarının düzenlenme-
sine yönelik daha dengeli bir
yaklaşım benimsenmesi ge-
reklidir.

Böyle bir yaklaşım, yasak-
lara bağlı gerilimleri azaltırken,
çocukların dijital dünyada
daha güvenli ve bilinçli hare-
ket etmelerine imkan tanıya-
caktır” dedi. 

Şirvanlı Özen, önerileri
şöyle tamamladı: 

“Çin, Fransa ve İngiltere
gibi ülkelerde sosyal medya
kullanımının ebeveyn iznine
bağlanması, Türkiye'deki aile
yapısıyla uyumlu bir yaklaşım
olabilir. Çin ve Güney Kore’de
olduğu gibi gece saatlerinde
cihaz kullanımı yasakları, ço-
cukların uyku düzenlerini ko-
rumak ve bağımlılığı önlemek
açısından etkili bir model ola-
bilir. Bu tür uygulamalar, Türki-
ye'de de ebeveynler
tarafından desteklenebilir.”
iHa 

“Sosyal medyayı yasaklamak yerine
bilinçli kullanım öğretilmeli”
“Sosyal medyayı yasaklamak yerine
bilinçli kullanım öğretilmeli”

kIş aylarında bağışıklık sis-
teminin güçlendirilmesi için
sağlıklı ve dengeli beslenmeye
özen gösterilmesi büyük önem
taşıyor. Sağlık Bilimleri Fakül-
tesi Beslenme ve Diyetetik Bö-
lümü akademisyenlerinden Dr.
Öğr. Üyesi Muteber Gizem
Keser, özellikle üst solunum
yolu enfeksiyonları gibi hasta-
lıklara karşı korunmak için dik-
kat edilmesi gereken beslenme
alışkanlıkları hakkında önemli
bilgiler paylaştı.   

Sağlıklı beslenmenin has-
talıklara karşı koruyucu etkisini
vurgulayarak kış aylarında bes-

lenme alışkanlıklarına dikkat
edilmesinin bağışıklık sistemini
güçlendireceğini ifade eden Dr.
Öğr. Üyesi Muteber Gizem
Keser, “Kış mevsiminin etkisini
göstermeye başlaması ve hava
sıcaklığının azalmasıyla birlikte,
üst solunum yolu hastalıkları
başta olmak üzere bazı hasta-
lıklara daha açık hale geliyoruz.
Gerek günlerin kısalması ge-
rekse havaların soğuması ile
birlikte fiziksel aktiviteler de
azalıyor. Güçlü bir savunma
mekanizmasının temelinde ise
yeterli ve dengeli beslenme yer
alıyor. Lifli besinlerin tüketiminin

de azalması sonucu kabızlık
oluşabiliyor. Bu nedenle lif alı-
mını arttıracak besinlerden olan
kuru baklagiller; esmer ekmek,
bulgur, kepekli makarna, pirinç,
erişte, un gibi kepekli tahıllar ve
özellikle C vitamini yönünden
zengin sebze ile meyvelerin tü-
ketimine ağırlık verilmesi gere-
kiyor” dedi. 

“işlEnmiş ürün VE 
rafinE şEkEr 
tükEtimindEn 

uzak durmalIyIz” 
İşlenmiş ürünlerin ve rafine

şeker tüketiminin, başta obe-
zite ve kalp-damar hastalıkları

olmak üzere pek çok hastalığa
davetiye çıkardığını belirten
Keser, “Özellikle kek, pasta,
kurabiye gibi hamur işi, reçel,
marmelat, şekerli meyve içe-
cekleri, spor içecekleri, enerji
içecekleri gibi ürünlerin tüketi-
minde porsiyon kontrolü büyük
önem arz ediyor. 

Sağlıklı karbonhidrat seçe-
nekleri olarak tam tahıllı besin-
ler, eğer tatlı tüketilecekse
mümkün olduğu kadar doğal
ve az şekerli sütlü tatlıların bes-
lenme planında yer alması ge-
rekiyor. Ayrıca kış mevsiminde
ülkemiz kuzey yarım kürede
bulunduğundan dolayı, yeterli
miktarda D vitamini alamıyoruz.
Bu nedenle, havanın güneşli ol-
duğu günlerde en az 20 dakika
güneş ışığından direkt olarak
yararlanmalıyız. 

Yaz aylarında olduğu gibi
kış aylarında da kızartma ve
kavurma işlemlerinden kaçın-
malı; haşlama, ızgara, buğu-
lama veya fırında pişirme
yöntemlerini tercih etmeliyiz.

Karanfil, karabiber ve zencefil
gibi baharatları tatlılara, yemek-
lere, salatalara eklemeliyiz. A,
C, E vitaminleri gibi bu baharat-
ların da uygun miktarda ve çe-
şitli hastalıklara dikkat edilerek
tüketilmesi durumunda antiok-
sidan ve antimikrobiyal etkiye
sahip olduğunu unutmamalıyız”
şeklinde konuştu. 

“düzEnli
bEslEnmEyi,

mEyVE-sEbzE VE 
fiziksEl aktiVitE ilE 

dEstEklEmEliyiz” 
Yüksek miktarda sıvı ve lif

içeren meyve-sebzelerin bes-
lenmede öneminin oldukça
büyük olduğunu söyleyen
Keser, “Vitamin ve mineral iç-
eriği açısından önemli rol oyna-
yan meyve ve sebzelerin pek
çok hastalık gelişimine karşı
koruyucu rol oynadığı biliniyor.
Dolayısıyla her gün düzenli bir
şekilde meyve-sebze tüketil-
mesini öneriyoruz. Eğer gerekli
besin ögeleri zamanında ve ye-
terli miktarlarda alınmaz ise

hastalıklara karşı direnç azala-
rak, hastalığın tedavisinin zor
ve uzun sürmesine neden olu-
yor. Sağlıklı ve dengeli beslen-
mede önemli rol üstlenen
zengin meyve-sebzelerin, di-
yetten eksik edilmemesi ve
günde en az 5 porsiyon tüketil-
mesi gerekiyor. Ayrıca, insan
sağlığının korunması için yeterli
ve dengeli beslenmenin yanı
sıra fiziksel olarak da aktif
olmak gerekiyor. Fiziksel akti-
vite, bireylerin daha enerjik ve
zinde olmasını, ideal vücut ağır-
lığının korunmasını sağlıyor ve
çeşitli hastalıklara yakalanma
riskini azaltıyor. Yetişkin bireyle-
rin, haftada en az 150 dakika
orta şiddetli egzersiz yapması
çok önemli. Asansör yerine
merdiven kullanımını artırmak,
toplu taşıma aracından erken
inerek kalan mesafeyi yürümek,
çalışma hayatında ise öğle ara-
larında dışarıda aktif zaman ge-
çirmek fiziksel aktivite için
dikkat edilmesi gereken önemli
hususlardır” diye konuştu. iHa 

Uzmanlardan kış ayları için sağlıklı
beslenme tavsiyeleri

Uzmanlardan kış ayları için sağlıklı
beslenme tavsiyeleri

Erken teşhis HIV'i kontrol altında tutuyor
EnfEksiyon Hastalıkları

ve Klinik Mikrobiyoloji Uzmanı
Dr. Öğr. Üyesi Yelda Öğütmen,
HIV ve AIDS konusundaki bilin-
çlenmenin toplum sağlığı açı-
sından büyük önem taşıdığını
vurguladı.

Dünya genelinde HIV tanı-
larında azalma görülse de Tür-
kiye gibi bazı ülkelerde
enfeksiyon oranlarının hala art-
tığını ifade eden Dr. Öğütmen,
bu artışın yetersiz farkındalık ve
tarama eksikliğinden kaynak-
landığını dile getirdi. Dr. Öğüt-
men, “HIV, çoğunlukla cinsel
yolla bulaşan ve bağışıklık sis-
temini zayıflatarak ciddi sağlık
sorunlarına yol açan bir virüs.
Ancak erken teşhis ve düzenli
tedavi ile bu hastalık kontrol al-
tında tutulabilir” dedi. 

HIV VE bulaşma 
yollarI

HIV virüsünün en çok cin-
sel yolla bulaştığını belirten Dr.
Öğütmen, kan yoluyla, anne-
den bebeğe gebelik veya
doğum sırasında da bulaşma
riski olabileceğini söyledi.
Öğütmen, “Korunmasız cinsel
ilişki, kan ürünleriyle temas
veya doğum sırasında bulaşma
riski yüksek. Ancak uygun ön-
lemler alınarak anneden be-
beğe bulaşma engellenebilir.
Ayrıca, HIV pozitif bireylerin te-
daviye erken başlaması virüsün
kontrol altına alınmasında ha-
yati öneme sahip” diye ko-
nuştu. 

ErkEn tEşHisin 
önEmi 

Hastalığın uzun yıllar bo-

yunca belirti vermeden ilerleye-
bileceğini söyleyen Dr. Öğüt-
men, “Şüpheli bir cinsel teması
olan ya da riskli davranışlarda
bulunan bireylerin düzenli ara-

lıklarla tarama yaptırması ge-
rekmektedir. 

Erken teşhis, hem bireyin
sağlığını korumak hem de virü-
sün yayılmasını önlemek için

kritik. HIV'in kronik bir hastalık
olarak değerlendirildiği günü-
müzde, düzenli ilaç kullanımı
sayesinde hastalar sağlıklı bir
yaşam sürdürebilir. 

Anneden bebeğe bulaşma-
nın yanı sıra erken yaşta korun-
masız cinsel ilişkiler de risk
oluşturmaktadır. 

Maalesef bazı durumlarda
çocuklar veya ergenler, istismar
ya da bilinçsizlik nedeniyle en-
fekte olabiliyor.

Bu durumların önlenmesi
için ailelere ve sağlık profesyo-
nellerine büyük sorumluluk dü-
şüyor” ifadelerini kullandı. 

tEdaVidE gElişmElEr 
HIV tedavisinde geliştirilen

ilaçlarla hastaların bağışıklık
sistemini toparlayarak normal
bir yaşam sürebildiğini belirten

Dr. Öğütmen, “Dünya Sağlık
Örgütü, HIV tedavisini düzenli
alan bireylerin durumunu kronik
hastalık kategorisine aldı.
Ancak tedavinin başarılı olabil-
mesi için erken teşhis ve ilaçla-
rın düzenli kullanımı şart. HIV,
insan bağışıklık sistemini hedef
alan bir virüstür. 

Bu virüs, vücutta yıllarca
belirti vermeden kalabilir ve ba-
ğışıklık hücrelerini zamanla za-
yıflatır. 

Ancak tedavi edilmezse ba-
ğışıklık sistemi ciddi şekilde
zarar görür ve AIDS adı verilen
sendrom ortaya çıkar.

AIDS, bağışıklığın belirli bir
seviyenin altına düştüğü, fır-
satçı enfeksiyonların ve yandaş
hastalıkların eklendiği bir du-
rumdur” şeklinde konuştu. iHa 



4 Aralık 2024 Çarşamba

13.30STAT

General Basri Saran

HAKEM

Raşit Yorgancılar4 Aralık Çarşamba

MAniSA Futbol Kulübü, Ziraat
Türkiye Kupası 4. Eleme Turu maçında

deplasmanda Çorluspor 1947’ye konuk
oluyor. Siyah-beyazlılar, mücadeleden
galibiyetle ayrılarak adını bir üst tura yaz-
dırmak istiyor.

Manisa Futbol Kulübü, Ziraat Türkiye
Kupası 4. Eleme Turu maçında deplas-
manda Tekirdağ temsilcisi Çorluspor
1947’ye konuk olacak. 4 Aralık Çarşamba
yani bugün General Basri Saran Stadı’nda

oynanacak mücadele saat 13.30’da başla-
yacak. Siyah-beyazlılar, Çorluspor 1947
maçını kazanarak Ziraat Türkiye Kupa-
sı’nda adını 5. Eleme Turuna yazdırmak is-
tiyor.
KARŞILAŞMAYI RAŞİT YORGANCILAR YÖNETECEK

Manisa Futbol Kulübü ile Çorluspor
1947 arasında oynanacak mücadeleyi

hakem Raşit Yorgancılar yönetecek. Karşılaş-
mada Yorgancılar’ın yardımcılıklarını Güner

Mumcu Taştan ve Arif Dilmeç yapacak. Maçın
dördüncü hakemi ise Burak Akdağ. 

3 ArAlık Dünya Engelliler Günü kapsamında Ma-
nisa Engelsiz Tarzanlar Spor Kulübü ile Manisa Gençlik
ve Spor İl Müdürlüğü hentbol takımı arasında dostluk
maçı yapıldı.  Maça, Manisa Aile ve Sosyal Hizmetler İl
Müdürü Mustafa Kılıç, Manisa Gençlik ve Spor İl Müdür-
lüğü Eğitim Sosyal Kültürel Faaliyetler Birimi Şube Mü-
dürü Orçun Sarıgül ve Manisa Engelsiz Tarzanlar Spor
Kulübü Başkanı Raşide Kuyumcu izledi. Etkinlik, öğrenci
aileleri ve seyirciler için heyecanlı ve eğlenceli anlara
sahne oldu.

20 öğrencinin aileleri ve seyirciler, maç boyunca he-
yecanlı ve eğlenceli dakikalar geçirdi. Maç sonunda, Aile
ve Sosyal Politikalar İl Müdürlüğü tarafından Engelsiz
Tarzanlar Spor Kulübü'ne kupa takdim edildi. Aileler, bu
organizasyonun kendilerini çok mutlu ettiğini dile getirdi.

ANTRENÖR ETHEM ORDUHAN: GÜZEL BİR MAÇ OLDU
Manisa Engelsiz Tarzanlar Spor Kulübü Antrenörü

Ethem Orduhan, "Güzel bir maç oldu. İzleyiciler çok
mutlu oldu. Maç sonrası takımımızı ayakta alkışladılar.
Manisa Engelsiz Tarzanlar Spor Kulübü sporcuları için
hem özgüvenleri arttı hem de kalabalık bir seyirci karşı-
sında yeteneklerini sergileyip kendi farkındalıklarını arttır-
dılar" dedi.

Manisa Engelsiz Tarzanlar Spor Kulübü Başkanı Ra-
şide Kuyumcu ise "Bize bu imkanı sağlayan Manisa
Gençlik ve Spor İl Müdürlüğüne ve Manisa Aile ve Sos-
yal Hizmetleri İl Müdürlüğüne çok teşekkür ederim" dedi.

Hentbol maçını izlemeye gelen izleyiciler ise   "Bu tür
etkinlikler, engelli bireylerimizin toplumsal hayata katılı-
mını artırmak ve farkındalık oluşturmak adına büyük
önem taşıyor. Engelsiz Tarzanlar Spor Kulübü ile Gençlik
ve Spor İl Müdürlüğü hentbol takımı arasında düzenle-
nen dostluk maçı, hem sporun birleştirici gücünü gös-
terdi hem de engelli bireylerimize destek olma amacını
taşıdı. Bizlerde maçı  coşku içinde seyrettik. Maçta
emeği  geçenlere teşekkür ederim " dediler.

Etkinlik, engelli bireylerin spor yapma motivasyonunu
artırırken, aynı zamanda toplumsal farkındalık oluştur-
mayı başardı. Spor Servisi

Manisa FK kupada tur arıyor!Manisa FK kupada tur arıyor!
3 Aralık Dünya Engelliler
Gününde dostluk maçı

Burhan AKDEMİRBurhan AKDEMİR


